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Кауза Рецидив Футбол

Стр. 19

Спектакъл в подкрепа
на приемното семейство

Стр. 4

9 млн. лв. от излишъка
на НЗОК отишли в резерва

Стр. 21

„Коринтианс” (Браз) спечели
световната клубна купа

Стр. 8

Георги Калчев за проблемите
на ЦСКА и спорта в България
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АзБуки

Казахстан се отказва
от кирилицата

Стр. 10

Икономии

12 млн. лв. спестява
Столичната община от децата

Стр. 2

Управляващите са раздели-
ли страната на 7 части и групи
на “Информационно обслужва-
не” ще тестват на предстоящия
на 27 януари национален ре-
ферендум начини за манипу-
лиране и фалшификации, кои-
то да приложат по време на
парламентарните избори дого-
дина. За това предупреди в тв
интервю депутатът от Коали-
ция за България Румен Петков.

Бившият вътрешен ми-
нистър заяви, че има осно-

Изборните манипулации
започват на референдума

Няколко
ÄÓÌÈ

Таня
ДЖАДЖЕВА

Така анонимен комен-
татор нарече Борисов
оня ден след поредния му
изблик, че щял да ходи в
парламента с оставка,
ако забраната за пушене
падне.

Не балетмайстор, на-
право Баришников си има-
ме вместо премиер. Няма
начин просто човек да про-
следи и да вникне в поврат-
ливостта му, колкото и
да се напъва.

Таман горките гербад-
жийски активисти свикна-
ха с разпореждането от
София, че като чакат Све-
тиня му нейде из страна-
та, трябва да купят и ня-
колко пури от по сто лева
парчето, “че Шефа не
пуши кво да е”, и той взе,
че почна да демонстрира
непорочност откъм тю-
тюн. Доколко тази балет-
на стъпка беше твърда,
намеква чиновническият
фолклор, според който вед-
нага след като изгонят
операторите и фоторе-
портерите, в залата на
правителственото засе-
дание внасят кристалния
пепелник - за същите тия
“от по сто лева парчето”.

Има няма преди седми-
ца балетмайсторът поту-
па свойски ресторантьо-
рите по рамото и ги пра-
ти да си търсят лоби в
парламента. Намекът
беше “да бе, с вас съм, ама
за цигарите ще го играем
на доброто и лошото чен-
ге, щото нали Европа, та-
ковата...” В целия си авто-
ритетен блясък на “я що
кажем, туй е право” и от
телевизора загатна, че
след 22 ч. и в нощните
барове що пък да не се
пуши...

Напред, назад. Всичко в
името на фасона, всичко
за благото - на фасона.

И на ти сега - оставка.
На кого какво намеква,
кого с какво плаши? Защо-
то, ако това е начинът, и
най-заклетите врагове на
цигарата ще пропушат с
истинска надежда в душа-
та. В името на всенарод-
ното благо.

С пари от контрабанда ГЕРБ събират ресурси за
парламентарния вот, смята бившият вътрешен министър

Балетмайстор

вателни подозрения, че в
трите избирателни района
на София-град и в София-
област манипулациите, за-
мислени от ГЕРБ, ще бъдат
тествани от “секционния про-
токол нататък”.

Текстовете, които управля-
ващите залагат в момента в
новия Изборен кодекс, са
предпоставка за измама от
изключително големи разме-
ри, алармира депутатът от
БСП. Той е убеден, че основ-

ната цел е скандалните по-
правки да бъдат тествани в
реални изборни условия пре-
ди парламентарния вот.

На оперативка шеф на го-
ляма дирекция в МВР е заявил
пред служителите, че негова-
та кауза е каузата на ГЕРБ и
трябва да бъде и тяхна кауза,
обяви Петков вчера в Пловдив.
“За първи път контрабандата
удря държавността. Контра-
бандният дял на тютюневи из-
делия вече наближава 50% и

Заради хлъзгавите пътища или заради несъобразена
скорост лек автомобил БМВ “кацна” на дърво по пътя за село Енина.
Лед и студ сковаха цяла България вчера

това без участието на МВР и
Агенция “Митници” няма как
да става. Никой държавник не
си е позволявал това досега.
Целта е финансово обезпеча-
ване на изборния процес. Все-
ки директор на Областна ди-
рекция, на Икономическа по-
лиция е поел ангажимент да
не се пипа контрабандата, за
да се обезпечат секционните
комисии с финанси”, възмути
се Петков.

ЗА 75% ОТ БИЗНЕСА ИКОНОМИЧЕСКАТА
СРЕДА СЕ Е ВЛОШИЛА ПРЕЗ ГОДИНАТА

Стр. 6

Стр. 3

Стр. 9

— Í‡Í‚Ó ˘Â Á‡ÔÓÏÌËÏ ÓÚË‚‡-
˘‡Ú‡ ÒË 2012-‡...
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РУМЕН ПЕТКОВ:

Снимка БГНЕС
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България

С

Начало на предизборната надпревара обяви партия “Българска-
та левица” на конгреса си в София вчера. На заседанието бе приета
предизборна платформа, както и резолюция, с която партията си
поставя за задача да влезе в следващия парламент и да се превърне
във влиятелна политическа сила. “Българската левица” застава зад
идеята за лява коалиция, която да се бори срещу капитализма, да
защитава мира, демокрацията и социализма. От партията заявяват
готовност и за самостоятелно явяване на изборите. “В страната се
установи авторитарно и антидемократично управление, управле-
ние на страха и посредствеността”, пише в резолюцията на пар-
тията. “Българската левица” определя за свой основен политиче-
ски противник партиите от десницата и преди всичко ГЕРБ.

Общата стратегия на социа-
листите за европейските избори
през 2014 г., както и сътрудни-
чеството с левите партии в стра-
ните от Централна и Източна
Европа ще са основните теми,
които президентът на ПЕС Сер-
гей Станишев ще обсъжда през
следващите 3 дни с лидери от
Полша, Чехия и Словакия. Пред-
седателят на БСП ще се срещне
с председателите на партиите-
членки на ПЕС в трите страни.

Председателят на
Върховния касационен
съд Лазар Груев отново
застъпи тезата, че главни-
ят прокурор трябва да
бъде избран по традици-
онния начин, а не елек-
тронно. Той не може да си
обясни защо правилата,
по които ще се гласува,
не са изяснени все още.

Проблем с процеду-
рата за избора отчете и

Евентуалното облекчаване на забра-
ната за тютюнопушене на закрито вчера
събра сравнително малко протестиращи.
Между 40 и 50 души се отзоваха на при-
зива на Гражданска инициатива “Бълга-
рия без дим” и неправителствената коа-
лиция “За живот без тютюнев дим” и из-
лязоха да протестират в София “Забрана
без отмяна... елате на езерото Ариана!”.
Присъстващите настояваха за пълна за-
брана за тютюнопушене на закрити об-
ществени места и се обявиха срещу ма-
нипулативните искания за либерализира-
нето й. В събота премиерът Бойко Бори-
сов дори намекна, че щял да си подаде
оставката, ако депутатите отхвърлят за-
браната за тютюнев дим в заведенията.
“Абсолютно сме против да падне забра-
ната. Да се надяваме, че няма да ме ка-
рат да ходя пак с оставка на следващото
гласуване. Да се надявам, че преди избо-
рите няма да ме накарат по-рано да я
свърша тази работа. Затова се надявам
да се съобразят с моето мнение. Ние като

12 млн. лв. спестява София
от деца извън забавачка
С вдигането на таксите за детска градина
е намалена издръжката на малчуганите,
недоволстват общински съветници от БСП

Вероятно общината отлага строежа на градини в очакване да продължи
тенденцията с намаляването на раждаемостта, прогнозират от ДКСМП

Средно 12 млн. лв. спестява Сто-
личната община от децата, които не
успяват да се класират за детска гра-
дина. Това съобщиха от Дискусионния
клуб за социална местна политика
(ДКСМП). Родителите на всички деца
плащат данъци и такси, но ощетени са
тези, чиито деца не влизат в градина-
та заради липса на места, коментира-
ха от клуба. Затова те отново постави-
ха въпроса за това, че общината тряб-
ва да дава по 120 лв. месечно на не-
прието в забавачка дете, колкото от-
пуска и за всяко дете в детско заведе-
ние. Общинските съветници Борис
Цветков, Георги Кадиев и Орлин Ва-
ташки са внесли  доклад в Столичния
общински съвет да се изплащат вре-
менни месечни компенсации на роди-
телите с деца, на които е отказано
правото и на услугата за настаняване
в детска ясла или градина. “Тази вре-
менна мярка ще предотврати дискри-
минацията, ще облекчи отглеждането
на децата, докато се осигурят места
за всички желаещи, и ще гарантира,
че общината наистина реално се стре-
ми да реши проблема, а не да реали-
зира икономии от грижите за децата

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

на София”, коментира Цветков.
Реално разходите за образование,

в т.ч. и детските градини, остават за-
мразени, въпреки 52-те “нови” детски
градини в София и необходимостта от
издръжката им. Единственото завише-
ние на приходите за образование идва
от увеличените с 50% такси за детски
ясли и градини, припомниха от ДКСМП.
След увеличението на таксите от 40 на
60 лв. цялостната издръжка на 1 дете
месечно би трябвало да стане 180.80
лв., а се оказва, че въпреки увеличени-
ето на цената на енергоизточници,
храни и пр. издръжката на дете излиза
180.20 лв., са изчислили от клуба.

В момента официално 13 291 деца
от София са останали извън градини-
те. “Приветстваме намерението през
2013 г. общината да построи 9 детски
градини със свои средства и още 7 с
целево финансиране от държавния
бюджет”, коментираха председателят
на ДКСМП Николай Белалов и секре-
тарят на клуба Борис Цветков. Да бъде
актуализирана програмата на СО в
тази част и да бъдат поставени точни
крайни срокове за изграждане на
въпросните детски заведения, настоя-
ват от клуба. Недоумение буди фактът,
че в списъка на “новите” заведения са

предвидени строежи в 2 от 3-те райо-
на, за които неотдавна бе съобщено,
че са с решен проблем, каза Цветков.
Става въпрос за Кремиковци, Панча-
рево и Нови Искър, като в последните
два района е предвидено да има нови
сгради. В същото време в Дружба,
където от 20 години не е строено ново
детско заведение, има над 1100 чака-

щи деца, има отредени терени, а е
предвидено само едно разширение за
50 деца.

Цветков припомни, че е внесъл кон-
кретни документи за нарушения при
строителството и ремонта на детски
градини и училища в комисията за
борба с корупцията по високите етажи
на властта.

Аида ОВАНЕС

Станишев започна изборна обиколка в ЕС
Днес Станишев заминава за

Варшава, където ще се срещне
с ръководството на Съюза на
демократичната левица. В Пол-
ша ще се срещне с председа-
теля на местната левица Лешек
Милер и ще посети полския
парламент, където са предви-
дени разговори с народни
представители от Групата на
социалистите. Освен актуална-
та политическа обстановка в
Полша акцент в разговорите

ще бъде засилването на коор-
динацията и солидарността
между партиите от ПЕС.

Целта на обиколката на
Станишев е да се постигне мак-
симално обединение на усили-
ята на левицата в Европа за
възстановяване на позициите й
на водеща политическа сила.
Президентът на ПЕС ще бъде
придружаван от генералния се-
кретар на европейските социа-
листи Ахим Пост.

„БЪЛГАРСКАТА ЛЕВИЦА” ОБЯВИ
НАЧАЛО НА КАМПАНИЯТА СИ

Груев отново поиска интегрална
бюлетина за избор на прокурор

Иванка Иванова, дирек-
тор на Правната програ-
ма на институт “Отворе-
но общество”. В радио-
интервю тя коментира,
че според нея най-за-
конният начин е вотът да
е с интегрална бюлети-
на, защото гарантира,
че вотът е таен. “Гласу-
ването с електронната
система на практика е
явно - всеки може да

види как гласува дру-
гарчето му. Много се
надявам, че това прави-
ло ще бъде ревизирано”,
добави Иванова. Тя бе
категорична, че успехът
на съдебната реформа
не минава просто през
осъдителни присъди, а
през избрани почтено и
професионално хора на
най-високите места в
системата.

Вял протест на противници
на тютюнопушенето

партия сме поели да пазим здравето на
хората”, заяви Борисов. След неговото
изявление и президентът Росен Плевне-
лиев се впусна да брани рестрикциите за
дима. Държавният глава добави, че не е
проблем да наложи вето, ако парла-
ментът гласува да се върне тютюнопуше-
нето на публични места, но подчерта, че
не плаши с това, а по-скоро иска убеди-
телни аргументи. Нито заплахата от вето,
нито думите на Борисов за оставка не
накараха икономическия министър Деян
Добрев да оттегли подкрепата си за от-
падането на ограниченията. “На мен са-
мия много повече ми харесва, когато в
заведенията не се пуши, но в крайна
сметка мисля, че трябва още веднъж да
помислим дали сме готови да обречем
голяма част от туристическия бранш на
фалити. Ако има широк консенсус между
народните представители за облекчава-
не на този режим, без да се засягат пра-
вата на непушачите, аз бих подкрепил
тази позиция”, заяви Добрев.
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Îòêàçâàì äà ñúì ïîùåíñêà êóòèÿ
çà íåðåøåíè ïðîáëåìè‘ Росен Плевнелиев с новогодишно пожелание

относно функциите си на президент

а активизиране на структу-
рите около провеждането
на референдума за ядрена
енергетика, който предстои
през януари, призова в

Сергей Станишев:

Да натрием
носа на ГЕРБ
Лидерът на социалистите надъха млади кметове и общински
съветници от БСП за предстоящия референдум и изборите
Павлета ДАВИДОВА Лявата местна политика, както и на-

ционалната, трябва да е насочена
към реалните проблеми на хората.
Понякога кметовете и не само те, и
хората от партията, казват, че бюд-
жетът изисква да се увеличат мест-
ните данъци и такси, но винаги тряб-
ва да се отчита реалното отражение
върху хората”, предупреди председа-
телят на БСП.

“Ние трябва да върнем партията на
власт. Там, където сме в коалиция,
трябва да определим този периметър
от дейността, с която сме се заели,
така че умело да се стремим към уп-
равлението и да не сме зависими от
коалиционните си партньори”, заяви
бившият председател на Национално-
то сдружение на общините в България
и настоящ член на Изпълнителното
бюро на БСП Дора Янкова. Тя посъ-
ветва младежите да не стават партий-
ни бюрократи и заядливци, а да бъдат
видими политици с открито лице, кои-
то са близо до хората. Янкова препоръ-
ча активна работа с европейските фон-
дове на местно ниво, както и реализи-
рането на визията за Европа 2020 в
рамките на общините. Председателят
на МО в БСП Явор Гечев посъветва
младите социалисти да споделят по-
между си добри практики от работата
си, които могат да се приложат както
в другите общини, така и на нацио-
нално ниво.

Политиката за национална сигурност, която
провежда ГЕРБ, е с ниска ефективност и с ниска
степен на защита. Около това заключение се
обединиха участниците във вчерашната къгла
маса на тема: “Състояние, проблеми и законода-
телна регламентация на сектора “Сигурност”,
която се проведе в Пловдив. “Правителството
само регистрира случващото се, а хората нямат
чувството, че са защитени”, обобщи зам.-предсе-
дателят на ПГКБ Ангел Найденов. Той обяви, че
левицата няма да подкрепи законопроекта за
НСО, тъй като има нужда от ревизиране. Депу-
татът бе категоричен, че е необходим рамков
закон за националната сигурност, който да
регламентира структурата, да посочи взаи-
мовръзките, взаимодействията и контрола. “Дотук
не става ясно как ще бъдат разпределени функ-
циите в сектора между МС и президентство, кой
ще контролира, кой ще управлява и кой ще
поставя приоритететите”, отбеляза Найденов. Той
добави, че законопроектите за Държавна аген-
ция “Разузнаване” и за военното разузнаване
трябва да бъдат прецизирани и доработени.
Младен Червеняков изтъкна, че въпреки увели-
чената конвенционалната престъпност, близо 35%
от пострадалите не се обръщат за съдействие
към органите на реда. “Това е притеснително,
защото е ясен знак за недоверието, което граж-
даните имат към системата”, добави той.

Изборните
манипулации
започват...

На 17 декември от 12.00 ч. представители на
Младежкото обединение в БСП ще внесат в
президентството искане за налагане на вето
върху Закона за държавния бюджет на Републи-
ка България за 2013 г.

От стр. 1

МЛАДИТЕ СОЦИАЛИСТИ
ИСКАТ ВЕТО НА ЗАКОНА
ЗА БЮДЖЕТА

тази насока - достъпното и качествено
образование, заетостта и подкрепата
за майчинството и децата.

Станишев посъветва кметовете и
съветниците да насочат усилията си

към решаването на реалните пробле-
ми на гражданите и да акцентират
върху социалната политика. “Поняко-
га се възприема, че няма лява и дяс-
на политика на местно ниво, но има.

З
Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

събота лидерът на БСП Сергей Стани-
шев. Пред млади кметове и общински
съветници от редиците на левицата
той подчерта, че националното запит-
ване ще е най-ясният признак за де-
мокрация в страната, давайки шанс на
българите да се произнесат по изклю-
чително важен въпрос. “Дайте да на-
трием носа на ГЕРБ и като хора, и
като граждани, и да покажем, че има
смисъл от пряка демокрация”, обърна
се към младежите Станишев.

“Този референдум е на граждани-
те. ГЕРБ се присламчиха към референ-
дума, защото знаят, че повечето хора
ще кажат “да” на атомната енергетика
и на “Белене”. Референдумът е против
решението да се спре “Белене”, кате-
горичен бе лидерът на БСП. Той при-
зова младите партийци да агитират за
по-висока избирателна активност. Ста-
нишев подчерта, че в следващия уп-
равленски мандат водещ приоритет за
партията ще бъде политиката за мла-
дите хора. Соцлидерът бе категори-
чен, че именно младежите са най-цен-
ният капитал на България. Левицата
ще наблегне на три основни стълба в

Сергей Станишев
поздрави младите
общински съветници
и кметове от цялата
страна и поиска висока
избирателна активност
за референдума

Румен Петков:
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кратки

ИСКРА
КАРАГЮЛЕВА

На 14 декември почина
нашата колежка

Поклонението ще е днес (понеделник)
от 11,30 ч. на Централните софийски гробища.

дългогодишен коректор
във в. ДУМА

Присъединяваме се към
скръбта на нейното семейство.

Тя беше светъл човек.
 Сбогом, Искре!

ÄÓÌÀ

Запасняците, членове
на БСП, подготвят
общо събрание

Общо заседание на тема “Пред-
стоящият референдум - за и про-
тив националните интереси”  ще
проведе сдружение “Генерали и
офицери от запаса - членове на
БСП”. Срещата е насрочена за 19
декември от 10.30 ч. и ще се про-
веде в клуба на БСП на ул. “Бубо-
тинов”, бл.31, в столичния квартал
“Ив.Вазов”. Докладчик по темата
ще е председателят на клуба на
енергетиците Таско Ерменков.

Борят се за живота
на гладувало бебе

В клиниката по детски болести
при университетската болница в
Плевен се борят за живота на
момче на 1 г. и 10 месеца с тежка
бъбречна недостатъчност и хро-
нична инфекция. Детето е систем-
но недохранвано и нелекувано и
тежи 5 кг. Приемано е няколко пъти
в детска и инфекциозна клиника, но
след подпис на родителите е изпи-
свано, преди да е излекувано.
Екипът на клиниката ще приложи
лечение още няколко дни, но ако не
се подобри, детето ще бъде транс-
портирано в София, където е един-
ственият апарат за хемодиализа
за толкова малки деца.

Малолетни брат
и сестра подали
фалшив сигнал
за бомба

Столични полицаи са установи-
ли малолетни брат и сестра, пода-
ли анонимен сигнал за бомба в
столично основно училище на 14
декември. Двете деца са известни
на инспекторите от Детска педа-
гогическа стая.

Оръжие и боеприпаси
са иззети от дома
на подсъдим по
„Килърите”

  Криминалисти от областна-
та дирекция и районно управление
“Полиция” в Самоков под ръковод-
ството на Софийската окръжна
прокуратура са извършили пре-
търсване на 4 адреса в самоков-
ското село Мала църква в имоти,
собственост на Г.С. (61 г.), баща на
един от подсъдимите от групата
за мокри поръчки “Килърите”, обви-
нен за укриване на оръжия и бое-
припаси, както и за помагачество
в организирането на убийство. В
един от имотите, обитаван от
Хижаря и семейството му, служи-
телите на реда намерили малока-
либрена пушка със заглушител и
оптичен мерник, както и общо 250
малокалибрени патрона (6.5 мм).
Това е вторият случай, при който
в дома на Г.С. са намерени големи
количества незаконни боеприпаси.
На Г.С. е взета мярка “задържане
под стража” за 72 часа.

9 милиона лева от
излишъка на НЗОК
отишли в резерва
Лекарите отказаха да подпишат рамков договор за догодина

Д
В спешен порядък председателката на

здравната парламентарна комисия Дание-
ла Дариткова и депутати от мнозинството
са внесли в събота промени в Закона за
здравното осигуряване, за да излязат от
патовата ситуация, в която ги постави от-
казът на БЛС да подпише НРД. Предвижда
се с решение на Надзорния съвет на НЗОК
към списъка от дейности, финансирани от
касата до момента, да могат да бъдат доба-
вени и нови. Очевидно управляващите се
опитват да прокарат промените в закона до
края на годината, за да може НЗОК да
плаща за новите дейности от 1 януари. Тези
промени са в разрез с решенията на Кон-
ституционния съд, защото се предвижда с

ГЕРБ ПАРИРА СЪС ЗАКОНОВИ
ПРОМЕНИ ОТКАЗА НА БЛС

еветте милиона
лева от излишъка
на НЗОК за 2011
г. отидоха във фи-
скалния резерв,

Поледицата напълни коридора пред спешния травматологичен каби-
нет в “Пирогов” в София. От 8 през кабинета са преминали 90 пострадали.
Те са около 60-годишни, като повече са пострадалите жени. 10 души са
приети за спешни операции. По-често хората са си чупили ръцете, като
преобладават тези в областта на китката.

Планински спасители от Калофер, Карлово и Пирдоп са провели
операция по евакуирането на младежи от района на хижа “Ехо” в Стара
планина, съобщиха от Планинската спасителна служба към БЧК. До опе-
рацията се стигнало, след като е постъпил сигнал, че момче има проблем
с крака и не може да слезе от планината. Пострадалият имал проблем със
стара травма, обясни Христо Стаматов от Планинската спасителна служба
в Карлово. Състоянието му е добро. Младежът е бил придружен от моми-
че, което е в добро физическо състояние. В операцията са участвали
около 10 планински спасители от три служби. Наложило се е момчето да
бъде свалено на носилка, тъй като високопроходимият автомобил не е
успял да стигне до палатката заради липсата на път и снежната покривка.

От ПСС предупреждават, че условията за туризъм в планините са
лоши. Жълт код за потенциално опасно време заради снега и поледицата
бе обявен вчера в 17 области в страната.

Министърът на здравеопазването
Десислава Атанасова обяви конкурс за
директор на УМБАЛ “Н.И.Пирогов”. До-
кументите за участие в него ще се при-
емат в МЗ на пл. “Св. Неделя” 5 до 29
януари 2013 г., а конкурсът ще се про-
веде на 30 януари.

Кандидатите трябва имат поне 5 г.
стаж като лекар, зъболекар или иконо-
мист, да са със степен “магистър” по
медицина, дентална медицина или ико-
номика, да имат квалификация по здра-
вен мениджмънт. Те трябва да предста-
вят писмена разработка “Програма за
развитието и дейността на лечебното
заведение за 3-годишен период”, а
темата за събеседването ще бъде “Мя-
стото на лечебното заведение в систе-
мата на здравеопазването, повишава-
не на качеството на медицинското об-
служване, приоритети за бъдещото раз-
витие”.

Контролът по изпълнението на за-
поведта е възложен на зам.-министър
Минчо Вичев.

пари от здравни осигуровки да се плащат
и дейности, които засягат здравно неосигу-
рени граждани, категорични са депутати от
опозицията.

“Ако това решение се приеме, всички
допълнителни дейности, невписани в рам-
ковия договор, ще могат да се включват
само с решение на Надзорния съвет на
НЗОК, по предложение на неговия упра-
вител”, коментира Мая Манолова от БСП.
Според левицата това ще ограничи достъ-
па на лицата с прекъснати здравноосигу-
рителни права до тези услуги. БСП кате-
горично възразява срещу този подход, за-
щото това е и дискриминиране на българ-
ските граждани.

каза пред БТА управителят
на касата Пламен Цеков
вчера. “Миналата година е
разплатено всичко и са ос-
танали тези пари, но не е
имало къде да отидат, което
звучи парадоксално”, при-
знава Цеков.

Справка на НЗОК показ-
ва, че т.г. има 40 хил. пациен-
ти в повече, приети в болни-
ци, което струва на касата
около 40-50 млн.лв. Общо за
годината са хоспитализирани
1 млн. 700 хил. души. Най-ве-
роятно НЗОК няма да плати
надлимитната дейност на по-
вечето болници, става ясно от
думите на Цеков. За 2013 г.
има с 18-20 млн. лв. увеличе-
ние на бюджета за болнична
помощ.

За първи път има леко
забавяне на темпа в ръста на
лекарствата за домашно ле-
чение. За лекарства за пла-
тени близо 520 млн. лв., кое-
то е близо 4% ръст заради
лекарствата за редки заболя-
вания, но за догодина няма
да има ръст.

Цеков разчита на елек-
тронното пациентско досие,
което ще бъде достъпно с
персонален код или с елек-

тронен подпис, за да има
НЗОК реален поглед какво,
кой и кога е правил на паци-
ента и дали той знае за това,
както и върху изписването на
лекарства. Пациентът ще
може да го разглежда през
интернет страницата на
НЗОК, обеща Цеков.

Въпреки че лично здрав-
ният министър Десислава
Атанасова и управителят на
НЗОК д-р Пламен Цеков оти-
доха на 56-ия събор на БЛС,
лекарската съсловна органи-
зация категорично отказа да
подпише Националния рам-
ков договор за 2013 г. при
договорените параметри. С

224 гласа “против”, 27 “за” и
15 “въздържали се” в петък
вечерта делегатите не дадо-
ха мандат на ръководството
да подпише документа. Пред-
седателят на БЛС Цветан
Райчинов заяви, че лекарите
са отказали предложените
повече пари за НЗОК в име-
то на правила и принципи. “Не
може министърът на финан-
сите да прехвърля здравни
вноски като средства в секто-
ри, които той намери за доб-
ре. Те могат да се използват
единствено и само за здраве-
то на нацията. Не може да
има методика за финансира-
не на болниците, която да не

е съгласувана със съсловие-
то, а да е решение на самата
каса - колко, какви болни
къде да постъпят”, категори-
чен е Райчинов.

При липсата на нов НРД
не е ясно как ще се осъщест-
ви предвиденото прехвърля-
не на дейности от МЗ към
НЗОК. Същевременно парла-
ментът вече гласува държав-
ния бюджет и бюджета на
НЗОК за 2013 г., които пре-
движдат средствата за финан-
сирането на интензивните
грижи в болниците, инвитро
процедурите и ваксините да
отидат в касата, вместо в ми-
нистерството, както досега.

Снимка БГНЕС

Късно снощи бе обещано изплащането на заплатите на над 2000 работници
от ВМЗ в Сопот да започне днес. Дължимите суми ще дойдат

на два транша от по 500 хил. лв. днес и в петък

ОБЯВИХА
КОНКУРС
ЗА ШЕФ НА
„ПИРОГОВ”

Поледицата прати 90 в болница
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(Запазен е оригиналният правопис)

Идеята на премиера Бойко Борисов Европей-
ският съюз да заседава на български език
успя да предизвика бурни реакции в мрежа-
та. Коментарите в интернет пространството

се разделиха на две основни групи. Въпреки че
нестандартната му идея срещна и под-дръжници,
по-голямата част от хората във форумите приеха
предложението като една голяма шега, идваща от
човек, който не владее чужди езици.

Атентатът в Бургас
стана събитие на
годината

С

Сергей Станишев спечели вота
на слушателите на „Дарик радио”,
но остана след Росен Плевнелиев
в крайната класация

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Един от първите, които поздравиха президента за
отличието Политик на годината, бе Бойко Борисов

ъбитието на
2012 г. според
класацията на
“Дарик радио” е
атентатът в Бур-

гас, при който през лятото
загинаха седем души, сред
които и атентаторът. Инци-
дентът безапелационно ог-
лави тазгодишната надпре-
вара, като остави след себе
си бедствията след земет-
ресението в Перник, навод-
неното село Бисер и бор-
бата с пожарите на Вито-
ша. Второто място бе отре-
дено за дебатите около
строителството на нова
атомна централа в Белене.

Забраната за тютюно-
пушенето и икономичес-
ката криза също са сред
темите, които са получи-
ли гласовете на слушате-
лите. Общо 33 317 слуша-
тели на “Дарик” и читате-
ли на сайта dariknews.bg,
61 национални и регио-
нални медии, както и шест
носители на титлата По-

литик на годината, дадо-
ха вота си за събитие и
политик на 2012 г.

Слушателският вот оп-
редели лидера на БСП и
президент на ПЕС Сергей
Станишев за политическо-
то лице на отминалата го-
дина - за него бяха пода-
дени близо една трета от
всички гласове. След
обобщаване на резултати-
те и отчитане на вота на
медиите и на политиците,
социалистът остана след
президента Росен Плевне-
лиев. Представителите на
медиите, както и полити-
ците, които са печелили
приза досега, отредиха на
Станишев трета позиция.
Оказа се, че бившите но-
сители на наградата Геор-
ги Първанов и Симеон
Сакскобургготски не са
посочили свой фаворит за
инициативата на “Дарик”.

В окончателната кла-
сация соцлидерът остана
на второ място, което по-

дели с евродепутата Кри-
сталина Георгиева. За вто-
ри пореден път Росен
Плевнелиев получава
приза Политик на година-
та. Третата позиция е от-
редена на столичният
кмет Йорданка Фандъко-
ва, а на последното място
сред отличените остана
Меглена Кунева, която е
лидер на партия “Бълга-

рия на гражданите”.
“Тази класация на

практика пише историята
на България без активно-
то наше участие, ние не
сме писачите, ние сме хро-
нистите, както би трябвало
да изглеждат хронистите
на ХХI век - електронните
медии”, коментира собст-
веникът на “Дарик” Радо-
свет Радев.

нтернет гигантът “Епъл” и 4
големи издателства на елек-
тронни книги бяха притисна-
ти от Европейската комисия

ИИИИИ

ЕС погна електронни
издателства
заради високи цени

да прекратят споразумения, които
според Брюксел целят повишение
на цените.

Американските компании “Хар-
пър Колинс” и “Саймън енд Шустер”,
френското “Ашет ливр” и германско-
то “Ферлагспрупе Георг фон
Холцбринк” бяха обвинени, че са се
споразумели да определят цени в
нарушение на антитръстовите пра-
вила на ЕС, вместо да се конкури-
рат с търговци на дребно като сай-
та “Амазон”.

“Сериозното ни подозрение е,
че това е било част от глобална
стратегия за ограничаване на кон-
куренцията на равнище търговия на
дребно и за постигане на по-висо-

ки цени”, обясни еврокомисарят за
конкуренцията Хоакин Алмуния.
Той подчерта, че тайното догова-
ряне на цени не е приемливо. След
намесата на ЕС издателите се спо-
разумяха да прекратят договори за
посредничество с ограничаване на
цените и “да дадат на търговците
на дребно свобода да правят на-
маления на електронни книги при
определени условия, в срок от 2
години”.

Преговори за подобно искане
има и към британското издателство
“Пенгуин”, което все още не се е
отказало от политиката, която води
в момента. Правителството на САЩ
също заведе дело срещу четирите
компании с мотива, че са се спора-
зумели за определяне на цените на
електронните книги в интернет ма-
газина на “Епъл” - “айТюнс”.

С
САЙТ ЩЕ
РАЗДАВА
КОЛЕДНИ
ИДЕИ НА
ФЕНОВЕТЕ СИ

С нова празнична инициатива
сайтът Ladyzone.bg смята да зарад-
ва почитателите си. Специалната
рубрика “Отключи Коледа” ще даде
възможност на интернет потреби-
телите да изберат подаръци за сво-
ите близки, възползвайки се от кон-
кретни предложения, или да ги из-
ненадат с пътешествие, идеята и
реализацията за което е вдъхнове-
на от сайта.  На интернет страница-
та ще има и идеи за изработване
на забавни коледнни подаръци,
както и за приготвянето и украсява-
нето на празничната трапеза и ук-
расата в дома. Различни предло-
жения за изработване на нетради-
ционни аксесоари или идеи,
вдъхновени от известни личности,
също очакват онлайн потребители-
те. Предвидени са и съвети за под-
ходящи коледни менюта, както и за
вкусни лакомства.

апа Бенедикт
XVI засили ин-
тереса към
себе си в соци-

От 1 януари хърватската национална телевизия ХРТ няма
да прекъсва игралните филми и сериалите, които излъчва с
реклами, въпреки че по закон има право веднъж по време на
филма да прави рекламна пауза. Директорът на медията Го-
ран Радман обяви на заседание на програмния съвет, че не-
зависимо че рекламите са важен елемент в приходите, прак-
тиката да се излъчват по време на сериалите се прекратява.
Запознати припомнят, че допреди няколко години ХРТ пече-
леше от реклами около 34 милиона евро, през 2011 г. сумата
спадна до 20 млн. евро, а тази година в бюджета й са влезли
около 18 млн. евро. 14 млн. евро приходи от реклами са пла-
нирани за 2013 г., сочи разчетът на хърватската телевизия.

ГУГЪЛ СПЕСТИЛ
2 МЛРД. ДОЛАРА
ОТ ДАНЪЦИ

Повече от 2 млрд. долара от неплатени
данъци през 2011 г. си е спестил интернет
гигантът Гугъл, пише агенция Блумбърг.
Компанията е пренасочила приходи в раз-
мер на 10 млрд. долара във фирма-фантом,
регистрирана на Бермудските острови в раз-
мер на 10 млрд. долара. Там не се плаща
корпоративен данък и по този начин от Гугъл
са успели да спестят големи суми от дължи-
мите данъци.

Според щатската агенция компанията е
пренасочила около 80% от общата си печал-
ба преди облагането й с данъци за 2011 г.
Бюрократичните хватки на Гугъл бяха раз-
крити от документи на дъщерното дружест-
во в Холандия, които бяха публикувани на
21 ноември. Откритието предизвика вълна
от недоволство по целия свят. Правителст-
вата на Франция, Великобритания, Италия и
Австралия веднага обявиха, че започват раз-
следване на начините, по които компанията
избягва плащането на данъци, за да увели-
чи печалбата си.

Председателят на Гугъл Ерик Шмид ко-
ментира, че усилията на фирмата да плати
по-малко за данъци били напълно законни.
“Ние плащаме много данъци. Плащаме си
ги по законния начин”, добави той.

П
ПАПАТА СЕ РАЗПИСА В ТУИТЪР

алната мрежа туитър,
след като публикува
първото си съобще-
ние.

“Скъпи приятели,
доволен съм, че мога
да поддържам връз-
ка с вас посредством
туитър. Благодаря ви

за щедрата реакция.
Благославям ви от
сърце”, написа той.
За отрицателно вре-
ме думите му бяха
цитирани в други
профили повече от
17 000 пъти. Главата
на Римокатолическа-
та църква имаше над
половин милион по-
следователи още
преди да публикува

каквото и да било в
туитър. Като негови
последователи са
се разписали както
обикновени вярващи
католици, така и мно-
го известни лица. Към
днешна дата броят
на хората, които офи-
циално “следят” про-
фила на Папа Бене-
дикт XVI, надминава
692 000 души.

ХЪРВАТСКИТЕ СЕРИАЛИ НЯМА
ДА ПРЕКЪСВАТ ЗА РЕКЛАМИ

 Най-добре ще е да поканят Христо Стоич-
ков да превежда. Той е най-добрият полиглот в
България.

 Ами какво друго да им предложи, като
само “поздравления” знае на английски... Срам,
ама той си мисли, че е велик...

 В интерес на истината, много по -вероятно
е всички лидери от ЕС да научат български,
отколкото БиБи да научи втора дума на анг-
лийски (щото сега знае само, че “конгретю-
лейшън” е когато нещо те хвалят).

 Български не знае, тръгнал чуждите ези-
ци да критикува. Простотиите му край нямат,
писна ми!

 Може и да проговорят, ама трябва да са
на кило домашна сливова. На толкова трябва
да си и да им предложиш български. Да, да в
зависимост от интонацията, означава не или
може би, съмнявам се, ама то и българския
трябва да се учи.

 Бат Бойко, г-н Премиера, просто има по-
падение в десятката! Колкото и екстравагант-
но да прозвучи, но двата езика, които съвре-
менното човечество трябва да изучава и да
знае, са английският и българският (а знаейки
български, Западният човек ще разбира и ру-
ски)... Бълг. език тепърва ще бъде преоткриван
като универсален езиков медиум за преводна
чужда литература (худ. и философска)...

- Аз съм прост и вие сте прости, а... да си
говорим на български, та да се разбираме.

 Хаха, Той и на български не разбира как-
во му говорят.

 А на шопски не може ли? Че то София
стана вече три милиона и който и да дойде
(даже и тия дето говорят на миеко), започва да
говори на шопски. Па и в шоплуко всичко си е
най; София, Витоша, Искъро и т.н....

 Е, нема такъв език! Перфектно ще се раз-
бираме! Само в българския език има положи-
телен отговор, който съдържа отрицание и
въпрос. “Ще пием ли по ракия? “ “А, не бе!”

 Бойко пак е сбъркал! Трябваше да пред-
ложи български с кръчмаро-хамалски диалект.
Тогава щяхме да сме сигурни, че Бойко почти
всичко е разбрал от сложните теми, които се
обсъждат!

 Какво ли не ще измисли само и само
език да не учи тая тиква! Какъв пример дава
на гражданите и на децата на България. Що не
вземе пример от Путин - немския го владее на
ниво на разузнавач (тоест да не могат го по-
зна, че не е германец), а английския не го
знаеше, но го научи за нула време.

- Бойко Борисов не трябва да учи чужди
езици, защото ние не му плащаме да забавля-
ва чужди народи. Искаме си всичко, за което
сме платили.

 Че Българският е по-съвършен от Англий-
ския, не е никаква новост, освен че и Борисов
го е разбрал.

 Бойко, набий им спиците на тези западня-
ци. Да хващат българската граматика и речни-
ците и да залягат на учене. Няма само ние да
се мъчим с английски, немски и другите им
засукани езици...

 Превод - не знам нито един чужд език и
спя по време на речите на другите на англий-
ски език, който дори не им е майчиния. Това, че
не разбира абсолютно нищо от чужди езици,
означава просто, че трябва да си намерят до-
бри преводачи, които да се съобразяват с огра-
ничения му речник и да представят нещата в
лесен за разбиране вариант. Европейският пар-
ламент дава луди пари за преводачи, така че
възползвайте се от тях. А ако и след превода
на одобрен от ЕП преводач Борисов не разби-
ра нищо, то по-добре е да се замисли дали не
е объркал попрището.

 Провеждам ускорен курс по български
език за министри, премиер-министри и прези-
денти на държави от ЕС. Тарифа - 500 евро на
час. За усвояване на банкянски диалект -
допълнително по 100 евро на час. За американ-
ски президенти и държавни секретари - цена
по договаряне!

ХРТ реши да прекрати и договора с “АГБ Нилсен”, която е
единствената фирма в Хърватия, измерваща гледаемостта на
телевизиите. В програмата на медията е предвидено през след-
ващата година рекламното време да се продава не според
гледаемостта на емисиите, а да се плаща на секунда. Предпо-
лага се, че заради тези мерки ХРТ ще изгуби част от рекла-
модателите. ХРТ реши да прекрати и договора с “АГБ Нилсен”,
която е единствената фирма в Хърватия, измерваща гледае-
мостта на телевизиите. В програмата на медията е предвидено
през 2013 г. рекламното време да се продава не според гле-
даемостта на емисиите, а да се плаща на секунда. Заради тези
мерки ХРТ може дай изгуби част от рекламодателите.
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предходната година, за 21% е
останала без промяна, а едва 2%
са на мнение, че има подобрение.

Това показват резултатите от
традиционната годишна анкета
на Българската стопанска кама-
ра сред нейните членове - “2012
г. през погледа на бизнеса”.

Проучването е проведено
сред над 500 мениджъри и соб-
ственици на компании в периода
1-10 декември 2012 г. 46% от ан-
кетираните споделят, че иконо-
мическото състояние на фирма-
та им се е влошило през изтича-
щата година, 33% са успели да
запазят показателите от пред-
ходната година, а 16% отчитат
подобрение на показателите.

Най-негативно икономическа-
та криза се е отразила върху про-
дажбите. Оборотите на 61% от
фирмите, участвали в анкетата,
са намалели. В същото време
51% от анкетираните са свили
инвестициите, 49% са понижили

Бизнесът очаква
влошаване
и през 2013 г.

От утре “Холдинг Български държавни железници” ЕАД
ще промени разписанията на някои влакове, съобщиха
вчера от холдинга.

Решението е взето заради постъпили искания за про-
мени в новия график за движение на влаковете от редов-
ни клиенти на националния железопътен превозвач, об-
ластни и общински администрации.

Чрез направените промени ще бъдат възстановени
спиранията на някои бързи влакове в определени гари.
За осигуряване на допълнителна възможност за пътуване
с железопътен транспорт за жителите на град Стралджа
и пътниците, които осъществяват връзка с бързи влакове
в гара Зимница, ще бъдат възстановени спиранията на
седем бързи влака в гара Стралджа и на три бързи влака
в гара Зимница.

Допълнителна възможност за пътуване с влак в сутреш-
ните и вечерните часове на деня ще бъде осигурена и за
пътуващите от гара Батановци, както и от спирките Метал,
Калища и Шишковц. За тази цел още три бързи влака ще
спират на гара Батановци, два бързи влака - на спирка
Метал, а за прибиращите се вечер от София пътници един
бърз влак ще спира на спирките Калища и Шишковци.

За пътниците от Трявна и Плачковци ще бъде осигуре-
но допълнително обслужване с железопътен транспорт,
като за целта два пътнически влака ще пътуват по
удължен маршрут.

Според проучване само 2% от мениджърите смятат,
че има подобрение през 2012 г.

обемите на производство, а 47%
от компаниите са били принуде-
ни да съкратят работни места.

От участниците в анкетата
79% определят действията на
правителството през 2012 г. за
преодоляване на негативните
ефекти от икономическата криза
като “по-скоро неуспешни”.

Почти половината анкетира-
ни остават крайни песимисти за
развитието на икономическите
процеси през следващата 2013
г. и предвиждат допълнително
задълбочаване на кризата, 30%
не очакват промяна, а 16% се
надяват икономиката да се ста-
билизира.

През 2012 г. с 16 на сто нара-
ства делът на фирмите, ползвали
банкови кредити, като към този
начин на финансиране са при-
бягнали 79% от предприемачи-
те. В същото време все повече
са фирмите, които успяват навре-
ме да изплащат задълженията си
към банките. Делът им вече е
49%. Със 7 на сто намаляват и
преструктурираните кредити - от
25% през 2011 г. на 18% през
2012 г.

Очевидно бизнесът все пове-
че разчита на банковото креди-
тиране и все по-малко на евро-
фондовете, тъй като 65% от ан-
кетираните не планират да кан-
дидатстват с европроекти през
2013 г. Най-честата причина за
отказ от кандидатстване с про-
екти е липсата на ресурс за
авансово финансиране. Сред во-
дещите причини за отказ от ев-
росредства са и тежките проце-
дури по кандидатстване, управ-
ление и отчитане на проектите,
както и съмненията в обектив-
ността на оценяването на про-
ектните предложения.

Всеки пети предприемач има
намерение да инвестира в раз-
витие на човешките си ресурси,
а 12% планират увеличение на
работните места. Над 65% обаче
се въздържат да правят подобни
планове, а 21% дори смятат да
намалят броя на заетите. По ана-
логичен начин стои и въпросът с
възнагражденията на персонала
- 53% ще ги задържат на насто-
ящото ниво, 23% - ще ги увели-
чат, 12% смятат да намалят ра-
ботните заплати.

Цената на зелето се повиши със
17,1 на сто до 0,41 лв. за килограм на
едро, съобщиха от Държавната коми-
сия по стоковите борси и тържищата.
Картофите са поскъпнали с три стотин-
ки до 0,69 лв. за килограм, а морковите
- с 1,3% до 0,80 лв./кг.

Каймата поскъпва с 0,2% и цената и
е 5,16 лв/кг. Кашкавалът тип “Витоша”
се търгуваше през изминалата седмица
по 10,45 лв./кг. Кравето сирене поевти-
ня с 0,2% до 5,13 лв./кг на едро, олиото
- с 1,4 на сто и се продава по 2,80 лв. за
литър, а яйцата и захарта се търгуват

Кредитите ще продъл-
жат да поевтиняват през
2013 г., прогнозира пред
Дарик радио управителят
на БНБ Иван Искров. Той
посочи, че на годишна
база кредитирането е на-
раснало с 3,3 на сто спря-
мо 2011 г., а банките са
стабилни.

На въпрос кога Бълга-
рия трябва да въведе ев-
рото, Искров отговори, че
еврозоната очевидно не е
в кондиция да приема нови

С
поред 75% от предста-
вителите на бизнеса
икономическата среда
в България се е влоши-
ла през 2012 г. спрямо

Зелето поскъпна предколедно
без промяна - по 24 стотинки за брой и
по 2,04 лв./кг. Брашното, тип “500”, е с
2% по-висока цена и се търгува по лев.

Краставиците поскъпват през сед-
мицата с 9,9% до 2,55 лв./кг, оранже-
рийните домати поевтиняват с 2,7 на
сто до 1,46 лв./кг. От плодовете
поскъпват ябълките и бананите, съот-
ветно с 2,8 на сто до 1,11 лв. и с 0,5 на
сто да 2,01 лв./кг.  Лимоните, портока-
лите и мандарините поевтиняват - с 2,7
на сто до 1,80 лв./кг, с 5,8 на сто до
1,13 лв./кг и с 3,7 на сто до 1,30 лв./кг
на едро.

ИСКРОВ: КРЕДИТИТЕ ЩЕ
ПРОДЪЛЖАТ ДА ПОЕВТИНЯВАТ
И ДОГОДИНА

Японските компании “Фуджикура”,
“Сумитомо Кемикъл” и “Мурата” се ин-
тересуват от възможностите за бизнес
в България, съобщиха от Министерст-
вото на икономиката. Новината идва от

Японци искат бизнес у нас

членове в момента. “Дори
утре да започнем да чука-
ме, да се натискаме и да
викаме “Хайде, от утре, от
утре”, никой няма да каже
“Добре сте дошли” по про-
стата причина, че те първо
трябва да си решат про-
блемите. Това е като се-
мейство в скандал - първо
трябва да се разберат и
тогава да канят гости”,
обясни Искров. По думите
му България ще влезе в
европейски банков съюз,

“когато му дойде времето”
- т.е. когато се присъедини
към еврозоната.

Искров посочи още, че
е имало “силно настоява-
не” от страна на БНБ към
някои банки да увеличат
капитала си. Процесът е
приключил успешно. Той
допълни, че сливането на
банки е нормален паза-
рен процес. Има изтегля-
не на капитали, но това е
ако щете и желано съби-
тие, обясни Искров.

Токио, където министър Делян Добрев
участва в българо-японски инвестици-
онен форум.

 “Фуджикура”, която произвежда ав-
точасти и кабелно оборудване, се заин-

тересува от възможности-
те за бизнес в България.
“Сумитомо Кемикъл” ще
проучи възможностите за
инвестиции в селското ни
стопанство. Японският
представител на елек-
тронната индустрия “Му-
рата” заяви желанието си
да сключи споразумение
със “София тех парк”, за
да разработва своята
продукция у нас.

Протестите
срещу БДЖ върнаха
спорното разписание

Протестите
срещу БДЖ върнаха
спорното разписание

Протестите
срещу БДЖ върнаха
спорното разписание

Протестите
срещу БДЖ върнаха
спорното разписание

Протестите
срещу БДЖ върнаха
спорното разписание
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Общество
17

Датата

СВЕТЛАНА
ВЕЛЕВА

Влак заникъде

МАРИН
МИЛАШКИ

Капацитет

1777 - ПРИЗНАТА Е НЕЗАВИСИМОСТТА НА
САЩ. Франция е първа-

та държава в света, която
прави това. Свободният
френски народ подарява на
американците и Статуята на
свободата. Подаръкът е в
знак на приятелство и е на-
правен през 1886 г. Новият
континент, наречен по-
късно Америка, е открит
през 1492 г. от Христофор
Колумб. През 1565 г. е ос-
новано първото постоянно
селище от испанците. През
периода 1607-1733 г. англичаните основават 13
колонии, като докарват роби от Африка за рабо-
та в плантациите. Независимостта на САЩ е
обявена на 4 юли 1776 г. в резултат от Войната
за независимост.

1778 - РАЖДА СЕ ХЪМФРИ ДЕЙВИ, АНГЛИЙ-
СКИ ХИМИК (УМИРА 1829 Г.).

Проучва енергията, която била
включена в процеса на разде-
ляне на солите - това днес се
изучава от науката електрохи-
мия. С помощта на много после-
дователни батерии успява да от-
дели калий и натрий от техните
хидроокиси, както и калция, стронция, бария и
магнезия. Методът днес е известен като елект-
ролиза. Изобретява миньорската лампа, извест-
на още като руднична лампа (на снимката). Не-
говият лаборант Майкъл Фарадей подобрява
работите му и дори става по-известен и влияте-
лен от своя наставник.

1883 - ВЪЗСТАНОВЕНИ СА ПРАВАТА НА
БЪЛГАРСКАТА ЕКЗАРХИЯ. След диплома-

тически скандал,
под натиск, Екзарх
Йосиф I е приет от
султан Абдул Хамид
II. Екзарх Йосиф I
(светско име Лазар
Йовчев) е виден об-
ществен и просветен
деец, почетен член
на Българското кни-
жовно дружество.
След Освобождени-
ето работи активно за запазване и развитие на
българското учебно и църковно дело в земите,
останали под властта на Османската империя.
Със съдействието на Българската екзархия до
1913 г. в Македония и Одринско се откриват 13
гимназии и 87 прогимназии. След края на Бал-
канската война (1912-1913) Йосиф I премества
седалището на Българската екзархия в българ-
ската столица.

1903 - ИЗВЪРШЕН Е ПЪРВИЯТ КОНТРОЛИ-
РАН ПОЛЕТ С МОТОРЕН ЛЕТАТЕЛЕН АПА-
РАТ. Американ-

ските братя Орвил и
Уилбър Райт осъще-
ствяват в рамките
на един ден изпита-
ния с конструирания
от самите тях “Флай-
ер I”. В рамките на
два дни двамата
извършват няколко полета с продължителност
до 59 сек. През 1905 г. изминават разстояние от
39 км за 38 мин. и 3 сек. На 22 май 1906 г. братя
Райт получават патент за своето изобретение, а
три години по-късно създават компанията “Райт”,
която се занимава с производство на летателни
апарати и обучение на пилоти.

1980 - ВЛИЗА В ДЕЙСТВИЕ ТРЕТИЯТ РЕАК-
ТОР НА АЕЦ “КОЗЛОДУЙ”. Строителството

на централата започва
на 6 април 1970 г. В из-
граждането на уникал-
ното и до днес за
България съоръжение
участват над 100 000
строители и монтажни-
ци. На площадката на
централата са осъществени няколко изцяло
български проекта, които се внедряват за първи
път в световната практика при строителството на
атомни електроцентрали.

1996 - УМИРА СТАНКО ТОДОРОВ, ПОЛИТИК
И ОБЩЕСТВЕНИК (Р. 1920 Г.).

Министър на земеделието (1952-
1957), председател на Държавната
планова комисия (1959-1962), на-
роден представител в девет парла-
мента. Той е министър-председа-
тел на България в 72-ото (1971-
1976) и 73-ото (1976-1981) прави-
телство и е човекът, заемал най-
дълго този пост в българската история. Служе-
бен държавен глава от 6 до 17 юли 1990 г. Пред-
седател на Народното събрание (1981-1990).

Цветан Цветанов отно-
во си направи реклама,
след като арестува дузина
футболисти за “черно
тото”. Първоначално стана
ясно, че играчите урежда-
ли мачове от “А” и “Б” гру-
пите, но истината лъсна и
се разбра, че те са зала-
гали при нелегален бук-
мейкър.

Какво искаше да на-
прави МВР с тази шумоте-
вица? Сигурно да покажат
колко са силни. Но защо,
след като се видя, че дя-
волът не е толкова черен.
Да, футболистите са винов-

ни, че залозите им не са
официални, но защо тряб-
ваше да ги мачкат по този
начин?

Всичко ще стане ясно
скоро, когато съдът реши
от кого и по какъв начин е
нарушен законът. Тогава
ще се види и какъв е ка-
пацитетът на вътрешния
министър. Дали е имало
причина за такива шумни
арести или не. Дали е при-
щявка, или всичко се пра-
ви, за да видим колко сме
силни, когато арестуваме.
Да внимава само Цвета-
нов какво ще отсъди Те-
мида, за да не стане отно-
во за смях. Видяхме доста
шумни арести последните
години, но колко от при-
браните остават “на топ-
ло” и какви са им присъ-
дите? Е, фактите говорят,
те са ясни на всички. Виж-
да се, че повечето показ-
ни акции се оказаха без-
резултатни. Просто се при-
лага политика на насилие.

Ясно е, че всичко това

е за пред хората. Власти-
мащите просто искат да
покажат, че действат със
замах срещу престъпност-
та. Но колко жестоко на-
рушение на закона е не-
легалното залагане? Ина-
че истинските, големите
риби, никой не ги закача.
В случая е смешно да се
занимават с малките. По
този начин заблуждават
обикновения гражданин,
след като извеждат про-
фесионални футболисти с
белезници, та да ги сни-
мат медиите. Обикновено,
когато се правят показни
акции, се случва нещо,
доста по-сериозно, което
се прикрива. Интересно е
дали и сега е така. И защо
точно Цветанов трябва да
се занимава с този про-
блем, а не обърне внима-
ние на атентата в Буграс,
например. Да съсредото-
чи капацитета си там, за-
щото се срамим пред све-
та именно заради него. Да
кажат поне дали атента-

торите са членове на те-
рористична огранизация.
Ама и това не става.

Факт е, че футболът
отново беше омаскарен
преди празниците. Това
обаче не е нищо ново.
Футболисти от “А” група
отново се возят в патрул-
ки. Веднъж ще са пияни
зад волана, следващия път
ще играят тото, а всъщност
трябва да бъдат пример за
подрастващите. Проблем
е как децата ще вземат
пример от тях. Вярно е,
сгрешили са играчите, но
пък всеки може да си хар-
чи парите, както си поис-
ка.

Но защо хората на
Цветанов трябаше да вди-
гат толкова шум за нищо.
Как ще реагират после
децата, след като им мач-
кат идолите. Но какво да
се прави. Каквито са ни
управниците, такава ни е
и държавата. А от това
губи обикновеният граж-
данин.

А
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Мръсотия, студ, бълхи,
блъсканица, мизерия. Та-
кава е картината в жп
транспорта в ХХI век, в уж
най-бързо напредващата
новоприета членка на ЕС.
Да пътуваш с българските
железници се оказва пре-
дизвикателство дори за
най-търпеливите. Влакве-
те закъсняват, пропускат
гари, а ако дойдат, може и
да не успееш да се качиш,
защото в една мотриса се
возят пътници като за три.
А от Нова година дори ще
се качваш на по-високи
цени.

Всичко в железниците
поскъпва и непрестанно
се правят някакви орязва-
ния - на персонал, запла-
ти, придобивки, линии, за
сметка на това - качество-
то се влошава - нещо зна-
ково за “реформите” на
ГЕРБ. Когато на хората им
писне, правят живи вериги
пред релсите, а служите-
ли стачкуват, докато някой

не се стресне. И така вече
няколко години това
надлъгване - между ръко-
водството на железници-
те и изтерзаните пътници.
Къде е държавата във
всичко това? Тя, да се
разбира правителството,
обикновено реагира, кога-
то трябва да обяснява, че
няма пари, или когато
трябва да си прави ПР.

Ето, в събота ми-
нистърът на транспорта,
като един рицар на бял
кон, дойде да спаси пътни-
ците, останали без превоз
до работните си места,
които по-рано блокираха
три влака, като нареди
връщане на старото раз-
писание. Подобна власто-
ва авторитарност обаче
по-скоро напомня дирек-
тивите от онова време,
което ГЕРБ гневно заклей-
мява, но чиито методи все
повече налага, превръ-
щайки ги в знакови за сво-
ето управление. По-късно
обаче от БДЖ обявиха, че
връщането на старото
разписание на някои вла-
кове е “с цел подобряване
на транспортното обслуж-
ване на пътниците от раз-
лични населени места на
страната”.

Някак си аргументите
на институции и управля-
ващи винаги звучат като в
паралелна реалност, ня-
маща нищо общо с онази,

в която ние всички живе-
ем. А грижата за желез-
ниците все остава в поже-
лателна форма. Въпреки
грандиозните обещания
за спешни реформи в
БДЖ, които да ги
издърпат настрани от пътя
към фалита, засега
ефектът от тях клони към
нула. За поредна година
животоспасяващият ефект
от реформите остана само
едно изключително добро
намерение. И въпреки че
промените бяха много-
кратно и демонстративно
обещавани от ръководст-
вото му, единствените но-
вости за държавния мас-
тодонт напоследък са
свързани с инциденти,
намаляване на вагоните,
недоволни пътници и по-
втарящи се кражби. Вяр-
но, че за последните мно-
гократно бяха прилагани
мерки, все свързнаи с ня-
какви инвестиции, но не
само че не стана ясно
откъде идват, на фона на
постния бюджет, но и ре-
зултатите от тях не се ви-
дяха. Това обаче явно не
притеснява нито ръковод-
ството му, нито ресорното
транспортно министерст-
во, които сякаш изчакват
холдингът магически да се
самоизлекува. В началото
на август те спешно се
разбързаха да стъкмят
пакет с реформи, повече-

то от които повтаряни мно-
гократно. Дотам се стигна,
след като финансовото
министерство спря месеч-
ната субсидия от 14 млн.
лева заради неплатен
дълг към Световната бан-
ка. Без нея БДЖ обяви, че
ще фалира и спре влако-
вете. Ясно е, че това не
може да стане в ХХI век, и
пари се намериха, но
защо е нужно обществото
да бъде непрестанно
стресирано и стотици хи-
ляди хора да не знаят ще
могат ли на следващия ден
да отидат на работа.

Не е ясно и как един
ден няма пари за БДЖ, а
на следващия има. В един
момент се обявява орязва-
нето на безплатните кар-
ти на 400 000 служители,
после пари за тях се на-
мират. Вярно е, че парла-
ментът възложи на Смет-
ната палата да направи
пълен одит на дейността
на “Пътнически превози”,
но само за последната
година, а за предишните
две?

Остава и въпросът -
след като орязванията на
линии се правят със спа-
сителна цел, сега след
като отново са пуснати,
значи ли, че средства са
намерени? Или БДЖ е
оставена на последни из-
дихания, а влакът е за-
никъде?
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Интервю
Георги Калчев:

Репресират ни заради
цвета и звездата

Интервю на Георги АРГИРОВ

Ще протестираме, но няма да позволим ЦСКА да се затрие,
казва председателят на Обединения спортен клуб

 Г-н Калчев, на всички
спортни запалянковци е
ясно, че и спортният, и
футболният клуб ЦСКА
имат големи проблеми от
всякакво естество....

- ЦСКА вече го няма на
спортната карта на България.
Казвам го с огромна болка и
без капка ирония, но е така.
Всеки се опитва да смачка
“червения” клуб. Държа да
отбележа, че ЦСКА не е  от-
борът отпреди 1989 г. Вре-
мената са други, отборите
също. ЦСКА не прави изклю-
чение. Но ако мога да на-
правя едно сравнение - това,
което беше ЦСКА от 1948 до
1989 г., не е това, което е
след тази дата. Всеки един
отбор си има офиси, зали или
сгради за тренировки. А ние
- не. Бойко Ноев, вторият ми-
нистър на отбраната в пра-
вителството на Иван Костов,
на втория ден закри ЦСКА
като поделение 10 118 на
Министерството на отбрана-
та. Това не е главният про-
блем, а това, че ни пречат да
работим. ЦСКА на практика е
нелегална организация, но
ние ще защитим правото си
да съществуваме. Чувал съм
от хора от обкръжението на
Иван Костов, че той е имал
твърдото намерение като
министър-председател да за-
трие “червения” клуб.

 Споменахте, че сте
работил с Илия Павлов.
Това име е доста противо-
речиво в българската ис-
тория. Г-н Павлов имаше
голям бизнес, а и се опит-
ваше да влияе и в полити-
ката.

- Не сте прав. Г-н Павлов
не се опитваше да влиза в
политиката, той си имаше
бизнес. С него се познаваме
покрай спорта. Предполагам,
всички знаят, че и той е бил
борец. След като се прибрах
от Франция в средата на 90-
те години, Павлов ме покани
на работа в “Мултигруп”. Така
се научих на бизнес. Сега
имам собствена фирма, коя-
то организира спортни лаге-
ри и състезания. С моя опит
на спортист и треньор орга-
низирах във Франция мето-
дика за тренировки на състе-
затели по борба. По мое
мнение политиката и биз-
несът не трябва да се впли-
тат. Същото се отнася и за
спорта. Политиката не тряб-
ва да влияе на спорта. А се-
гашното състояние на ЦСКА
е типичен пример за вмеша-
телство на отделни полити-
ци в спорта като цяло, и в
ЦСКА в частност. А по отно-
шение на противоречивата
му личност, това го казваха
хора, които и сега твърдят
това или онова.

 Като спортист спе-
циалист сте пътувал до-
ста по света и имате точ-
но представа как стои
въпросът с управлението
на спорта в чужбина. Мо-
жете ли да направите ня-
какво сравнение?

- Да. В България спортът
е пълен хаос. Имам впечат-
ления най-вече от Франция
и САЩ. За Щатите няма как-
во да говоря. Във Франция
отделните общини са основ-
ните двигатели в издръжка-

Ïî ñâåòà òîçè, êîéòî
èíâåñòèðà â ñïîðòà,
ïîëó÷àâà äàíú÷íè
îáëåê÷åíèÿ. Â Áúëãàðèÿ
íå å òàêà

ГЕОРГИ КАЛЧЕВ е пред-
седател на Спортен клуб
ЦСКА, бивш борец на
“червените”. Роден е 27
февруари през 1959 г. в
Тутракан, но израства в
Силистра. Завършва
училището “Олимпийски
надежди” с борба, а по-
късно и НСА, треньорски
профил. Като дете е
тренирал и футбол, дори
става капитан на юно-
шеската футболна
гарнитура в Силистра,
но накрая избира борба-
та. Европейски шампион
и носител на “Златния
пояс на Дан Колов” през
1986 г. Има още 2 брон-
зови медала от европей-
ските първенства през
1984 и 1985 г. От 1989 г.
до средата на 90-те
години живее във Фран-
ция, където организира
методика за подготовка
на местните борци. След
завръщането си в Бълга-
рия получава покана от
Илия Павлов да започне
работа в “Мултигруп”.
От началото на ХХI век
е председател на Клуба
по борба ЦСКА и на
Обединения спортен
клуб ЦСКА.

та и развитието на даден
спорт или спортове. Естест-
вено има и спонсори. Но
този, който инвестира в спор-
та, получава данъчни облек-
чения. А в България не е
така.

 Като че ли напоследък
повечето спортисти от
“червения” отбор отиват в
“Левски”...

- Това е единственият ос-
тров, където се запази някак-
во ниво на високо спортно
майсторство и начин на уп-
равление. При нас, след като
ликвидираха спортовете, за-
почнаха да ни гонят от зали-
те и спортните съоръжения.
Радвам се, че “Левски” успя
да оцелее и няма нашите
проблеми. Когато закриха
нашата спортна школа, тях-
ната продължи да съществу-
ва. И в момента имат офице-
ри, които назначават в МВР.

Функционират си нормално,
за разлика от нас. Преди го-
дини имахме 45 спорта в
ЦСКА, сега са сведени до 15
- бокс, борба свободен и кла-
сически стил, джудо, вдига-
не на тежести, гимнастика,
хандбал, волейбол. Двата ко-
лективни спорта обаче в мо-
мента са на изкуствено ди-
шане.  Чест прави на Алек-
сандър Попов, че се опитва
да запази волейбола в ЦСКА
- нямат пари за ежедневни
разходи, нямат пари за за-
плати и премии. Сашо обаче
поде инициатива “100 черве-
ни сърца за ЦСКА”, дано по-
вече хора се присъединят
към нея. Тази ситуация, в

която сме  поставени, ние,
“армейците”, не може вечно
да продължава.

 Сега се обсъждат по-
редните промени в Закона
за спорта, а спортното
министерство се опитва
да наложи нови начини на
финансиране на федераци-
ите и спортистите.

- Ние навремето дадохме
свои предложения, но те не
се приеха. Като например да
няма обединени клубове, а
центрове за подготовка по
отделните спортове. А в
спортните дружества би
трябвало да обхващат пове-
че спортове. Вижте какво е
положението в Русе, Бургас,
Варна....

 Какво е положението
на Спортното училище “Ге-
нерал Владимир Стойчев”?
Още ли е част от ЦСКА?

- Както във всяко едно

спортно училище в страната,
функционира въпреки про-
блемите си.

 Г-н Калчев, стадион
“Българска армия” вече е
отдаден на концесия. Пра-
вителството обяви наме-
рението си да отдава на
концесия спортни обекти.
Защо не се включите по
някакъв начин в тези кон-
цесии? Някога на “Армията”
освен футбол се играеше
баскетбол, лека атлетика,
тенис на корт и много дру-
ги спортове.

- Това е много дълга и
обширна тема. Писал съм
много писма и до сегашното
правителство, и до предиш-

ните. В тях съм посочвал, че
не искаме нищо друго, само
да ни се дадат спортните
съоръжения на ЦСКА. Ние
ще намерим начини за инве-
стиция. На стадиона на ЦСКА
имаше лека атлетика, бас-
кетбол, тенис, фехтовка.
Всички тези спортове се за-
триха. Футболният клуб се
мъчи нещо да направи, за
което ги поздравявам. Искам
обаче да подчертая - ние ня-
маме разногласия с другите
спортове (клубове) в ЦСКА,
напротив - гледаме в една
обща посока.

 След Иван Костов и
неговият военен министър
Бойко Ноев имаше други
правителства и началници.
Те как гледаха на ЦСКА?

- При царя министър на
отбраната бе Николай Сви-
наров, а Николай Цонев бе
директор на Изпълнителна
агенция “Отдих и туризъм”.
И тези военни министри на-
правиха големи поразии, ис-
каха  да направят второ
ЦСКА. Към края на 2002 или
в началото на 2003 г. по
Закона за юридическите
лица с нестопанска цел се
регистрира дружество “Обе-
динен спортен клуб на Ми-
нистерството на отбраната,
българска федерация за
младежки и масов спорт”.
През последните 23 години
нито един министър на от-
браната не прегърна идеята
на ЦСКА и не направи нищо
за клуба. Стигна се дотам
ЦСКА да е мръсна дума във
военното министерство.

 Г-н Калчев, това на
практика е създаване на
ЦСКА 2. И докъде стигна
тази идея?

- Свинаров като министър
се опита да прехвърли бази-
те на новото дружество. Ние
разбрахме 7 месеца, след
като то бе регистрирано.
Противопоставихме се на
тази идея и тя пропадна.

 Какво е моментното
състояние на базата на
ЦСКА на 4-ти километър?

- Хотелът на 4-ти кило-
метър в момента е затворен.
Има двама собственици -
Министерството на отбрана-
та и спортното министерство.

Но те нищо не правят. Зала
“Васил Симов” се използва
от волейболистите, но и тя
плаче за ремонт. Гаранти-
рам, че ако вземем базата
на 4-ти километър на конце-
сия, нещата ще са в пъти по-
добре. Новата мултифункци-
онална зала “Арена Армеец”
е хубава. На нея се провеж-
дат всевъзможни състезания,
както и концерти. Но под нея
останаха заровени куп фут-
болни игрища и не само те.
Ние имахме най-добрата си-
стема в света за развиване
на спортисти. Но от един мо-
мент нататък по най-безоч-
ливия и глупав начин на аб-
солютно политическа основа
решиха да ни ликвидират.
Имахме и доста апетитни
обекти, които се разграбиха.
Залите ни бяха прехвърлени
от военното на спортното ми-
нистерство. Зарадвахме се,
но радостта ни беше
прибързана. Защото ни по-
искаха четири пъти по-голям
наем от този, който плащах-
ме дотогава. Клубовете на
ЦСКА са единствените, кои-
то плащат наеми. Защо е
така и кой го е решил?

 Не сте ли се допитва-
ли до настоящото прави-
телство?

- Писал съм многократно
писма до институциите, отго-
вор няма. Категорично заявя-
вам, че министър Свилен
Нейков ни излъга за базите
на ЦСКА. Затова в момента
подготвяме отворено писмо
до премиера Бойко Борисов.
В него ще заявим, че държа-
вата репресира ЦСКА и ще
настояваме това да се про-
мени. Готови сме и на проте-
стни действия, за да защи-
тим ЦСКА. Ще ми се да вяр-
вам, че Борисов не е запоз-
нат напълно със ситуацията.
Всеки ден е някъде, среща
се с този и онзи. Той си има
хора, които отговарят за
спорта и спортните обекти,
но те не си вършат работата.

 Да разбираме ли, че
според вас държавата ре-
пресира ЦСКА?

- Да, в последните 23 го-
дини държавата репресира
ЦСКА заради цвета и черве-
ната звезда, която носи!

‘
‘

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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И през 2012-а не стихна масовото
недоволство на европейците от
рестриктивните мерки за икономии

Според лидера на ПЕС и БСП Сер-
гей Станишев е наложителна промяна
на подхода и на инструментите за пре-
одоляване на кризата на Стария кон-
тинент. На конференцията “Европейски
диалог 2012” той набеляза четири ос-
новни стъпки за преодоляване на кри-
зата в Европа.

На първо място, Станишев изтъкна
значението на солидарността. По ду-
мите му само ако се помага на страни-
те със затруднения, може да се разчи-
та, че Европа ще започне да преодо-
лява кризата. Според президента на
ПЕС трябва да се търси причината за
кризата в нерегулирания пазар, който
отключи проблемите в икономиките на
Европа.

Затова като втора стъпка Станишев
открои необходимостта от ефективно
регулиране на пазарите, реализиране
на политиката на инвестиции, създава-
не на работни места и подкрепа на
дребния и средния бизнес.

Галина МЛАДЕНОВА

С какво ще

запомним

2012 г.

Третият важен елемент според ли-
дера на ПЕС е насочването на евро-
пейския бюджет към инвестиции.

Четвъртият отговор, който Станишев
дава за справяне с кризата, е наличи-
ето на ясен демократичен процес на
взимане на решения в Европа. Прези-
дентът на ПЕС обясни, че когато  ре-
шенията се взимат на тъмно, хората
губят доверие в ЕС.

С какво друго обаче ще запомним
отиващата си 2012 г.?

Избори

През тази година в света имаше
няколко решаващи избора.

Русия

Изборите за президент на Русия се
проведоха на фона на забележимо
оживление на обществения и полити-
ческия живот в страната. С Владимир

Путин се конкурираха лидерите на три
регистрирани партии и един независим
кандидат. Путин обаче безапелацион-
но спечели още на първия тур с над
60% от гласовете.

САЩ

Кандидатът на американските демо-
крати Барак Обама убедително спече-
ли втори президентски мандат. Дейст-
ващият президент получи 303 гласа,
докато републиканецът Мит Ромни бе
подкрепен от само 203-ма делегати.

До последната минута политоло-
зите не смееха да посочат кой ще е
победител, социологическите проуч-
вания свидетелстваха, че двамата кан-
дидати вървят “рамо до рамо”. Резул-
татите от изборите обаче показаха,
че Америка както и преди предпочи-
та демократите.

Франция

Социалистът Франсоа Оланд е но-
вият президент на Франция. За първи
път след Франсоа Митеран (1981-1995)
Франция се оглави от ляв президент.
Саркози пък стана 11-ият държавен
лидер от еврозоната, принуден да на-
пусне поста си след началото на кри-
зата през 2008 година. Като пое ман-
дата си, Оланд хвърли ръкавицата на
германския канцлер Ангела Меркел,
превърнала политиката на икономии
едва ли не в условие за членство в
еврозоната. Оланд направо заяви, че
икономиите не могат повече да бъдат
единственият вариант за Европа. Тези
негови думи бяха приети като призив
за въставане срещу икономическата
политика, която Германия заложи в
пакта за бюджетна стабилност.

“Изборът на Оланд е голямо съби-
тие за Европа, защото дава шанс за
промяната на цяла Европа. Тази побе-
да е пълно отрицание на лудостта
Меркози, която задушава икономичес-

кия растеж на Европа през последните
две години”, така лидерът на европей-
ските социалисти (ПЕС) и на БСП Сер-
гей Станишев коментира изборната
победа на Франсоа Оланд на прези-
дентския вот във Франция.

Сърбия

Сърбия също направи съдбоносен
избор тази година, като избра нацио-
налиста Томислав Николич за прези-
дент. Победата му на втори тур срещу
умерения реформатор на поста Борис
Тадич бе неочаквана и се сравни от
анализаторите с политическо земетре-
сение. Победителят обаче обеща да
запази стратегическата ориентация
към Евросъюза, но и да реши вътреш-
ните проблеми на страната. Безрабо-
тицата в Сърбия е 24 процента,
външният дълг - 24 милиарда евро.
След две поредни загуби от Тадич,
Николич сега взе реванш. Бивш вице-
премиер при Милошевич, той бе във
властта и при бомбардировките на
НАТО срещу режима през 1999 година.
Навремето заяви, че предпочита съюз
с Русия пред членство в Евросъюза, но
напоследък смекчи риториката си.

Китай има нов лидер

През 2012-а и Китай се сдоби с
ново ръководство. Новият лидер на
страната е Си Цзинпин - досегашният
вицепрезидент на Китайската народ-
на република.

58-годишният Цзинпин бе избран
за генерален секретар на Китайската
комунистическа партия и застана на
мястото на досегашния президент
(председател) Ху Цзинтао.

Си принадлежи към т.нар. пето по-
коление китайски ръководители, на
които им предстои да управляват Ки-
тай през следващите 10 години.

то че и тази година си отива, остана съвсем мъничко. Въпреки
студа навън, краят на годината винаги е най-горещото време.
Довършваме несвършеното, правим равносметка, кроим
планове за бъдещето.
Всяка година носи свои плюсове и минуси, важното е плюсо-
вете всеки път да са повече. 2012-а не ни донесе нови епохи,
глобални пробиви.
2012 се оказа година, изпълнена с напрежение най-вече за
Европа. Кризата не отпусна Стария континент през изминалите

Е
12 месеца. “Кризата показа, че сме живели в един илюзорен свят”, опла-
ка се неотдавна председателят на Европейската централна банка Марио
Драги. Икономическите проблеми поставиха на още по-голямо изпитание
европейската солидарност. Увеличи се недоверието на икономически по-
силния Север към Юга. В същото време фискалните антикризисни мерки и
трудните реформи на пазара на труда не успяха да създадат нови работни
места. Нещо повече, безработицата в Европа достигна рекордни нива,
което засили рисковете от бунтове. През 2012-а Старият континент отново
бе арена на сериозни протести, вярно, че те не достигнаха нивото през
2011 г., но борбата за права не е затихнала - рано е за свирене на отбой.
Още повече че предлаганите досега мерки не дадоха кой знае какъв
резултат. Ясно е, че е необходима нова политика.
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В Египет приключи първият кръг от
референдума. Както управляващите

ислямисти, така и светската и
либералната опозиция твърдят, че

победата е на тяхна страна.
Официалните резултати ще бъдат

съобщени след втория кръг, който ще
се проведе в събота. Безредиците в

Египет не спират вече трета седмица

Япония избира парламент. Вероятно
в резултат от този вот на власт

ще се върнат консерваторите,
които бяха три години в опозиция,

прогнозират експертите

Хиляди
демонстрираха
в Лисабон по
призива на
синдикатите.
Те протестираха
срещу
политиката на
строги бюджетни
икономии на
португалското
правителство.
Демонстрацията,
организирана от
основната
синдикална
конфедерация на
страната,
завърши пред
двореца на
президентството
с искане към
държавния глава
Анибал Силва да
не обнародва
бюджета за
следващата
година

падната ни съседка, бизнесменът Ми-
рослав Мишкович. И не само е аресту-
ван, а му е наложена и мярка “задър-
жане под стража за срок от 30 дни” от
съдия-следовател от Специалния съд за
организирана престъпност. Преведено
почти на нашенски - арестували покой-
ния Илия Павлов в зенита на “Мулти-
груп”. Ама сърбите не си поплюват - това
го видяхме и по време на операция
“Сабя” след убийството на премиера им
Зоран Джинджич.

След арестуването на Мишкович
първият вицепремиер на Сърбия Алек-
сандър Вучич, който отговаря в прави-
телството и за борбата с корупцията,
заяви, че съществуват категорични до-
казателства, че Мирослав Мишкович е
изплащал на отделни министри от 30
до 50 000 евро месечно. Също така

Министри на заплата
при Мишкович
Най-богатият сърбин изплащал до 50 хил. евро
месечно на висши държавни функционери

До 2025 г. казахстанската
азбука вече ще се пише на ла-
тиница, заяви президентът на
Казахстан Нурсултан Назарба-
ев, цитиран от Лента.ру. Под-
готовката за промяната трябва
да започне още сега, допълни
държавният глава. “Премина-
ването на латинско изписване
на азбуката не само ще помог-
не за развитието на казахския
език, но и ще го превърне в

еликобритания може да се окаже замесена в търговска
война с Китай, ако доклад на тайните служби, който ще
бъде представен на премиера Дейвид Камерън до седми-
ца, докаже, че дейността на китайския гигант “Хуавей” на
Острова представлява заплаха за британската киберсигур-
ност. Това съобщи в.”Индипендънт он сънди”.

Макар името на китайската компания да не е много
известно, тя контролира една четвърт от пазара в ЕС в
областта на телекомуникационното оборудване и печели
близо половината от договорите в Европа за изграждане
на инфраструктурни проекти, свързани с 4G мрежи. Китай-
ската компания също така осигурява 4G технология за ком-
панията ЕЕ, която контролира Orange и T-Mobile.

Шефът на Генералния щаб на Иранската армия
генерал Хасан Фироузабади предупреди НАТО, че
разполагането на зенитно-ракетни системи “Пейтриът”
на турско-сирийската граница е своевременно начало
на световна война. Той призова алианса да преразгле-
да решението си. “Te готвят план за световна война и
това е много опасно за бъдещето на човечеството и за
бъдещето на самата Европа”, допълнил Фироузабади.

Полицията на щата Оклахома е арестувала 18-
годишен тийнейджър в гр. Бартълсвил, който се
готвел да извърши касапница, подобна на тази,
която потресе света - в американското градче
Нютаун, предаде Асошиейтед прес.
Сами Чавес не успял да реализира пъкления си
план, тъй като се опитвал да намери съучастни-
ци сред прекалено много свои познати. И явно
някой от тях го издал на полицията. А младежът
търсел “помощ”, за да подмами колкото се
може повече свои съученици в класната стая,
да заключи вратата и да открие огън по тях.
Чавес се заканвал на потенциалните си съмиш-
леници, че ако не му помогнат, ще убие и тях.

Методи МЕТОДИЕВ,
кор. на ДУМА в Белград

В

Казахстан минава
на латиница

ЗАДАВА СЕ ТЪРГОВСКА ВОЙНА
МЕЖДУ ЛОНДОН И ПЕКИН

Техеран разтревожен
от „Пейтриът” в Турция

ТИЙНЕЙДЖЪР ГОТВЕЛ
КАСАПНИЦА КАТО
В НЮТАУН

ече една седмица Сърбия се
тресе от един от най-големи-
те скандали в страната през
последните месеци - аресту-
ван е най-богатият човек в за-

Вучич е обяснил, че засега ще запази
в тайна имената на тези висши държав-
ни функционери, тъй като това е в инте-
рес на водещото се следствие и съби-
рането на доказателства по делото сре-
щу Мишкович, а също така, че и анони-
мен висш функционер от управляваща-
та Социалистическа партия на Сърбия
(СПС) е обещал на Мишкович, че няма
да бъде арестуван. Вучич за пореден
път обяви: “Няма да има политически
чадър и защита на никой, който е уча-
ствал и участва в корупционни схеми.”

Междувременно Мирослав Мишко-
вич беше прехвърлен в Централния за-
твор в Белград в т.нар. “хаят” на затво-
ра, или бившата килия, която е обита-
вал и покойният сръбски президент
Слободан Милошевич преди изпраща-
нето му в Хага.

Всички сръбски политици и бивши
министри явно отричат да са получава-
ли пари от Мишкович или да са били на
негова тайна ведомост за заплати.
Първи направиха това бившият ми-
нистър на търговията в две предходни
сръбски правителства Слободан Мило-
савлевич от Демократическата партия,

колегата му Предраг Бубало, бивш
министър за приватизацията от Демо-
кратическата партия на Сърбия, както
и представители на почти всички ос-
новни политически сили в Сърбия кате-
горично отричат да са получавали фи-
нансови средства от мултимилионера.
Дори лидерът на опозиционната Либе-
рално-демократическа партия Чедомир
Йованович призова открито Вучич да
съобщи имената на корумпираните бив-
ши/настоящи министри.

Очевидно е, че борбата с корупция-
та в Сърбия навлиза в решителна фаза
и от нея тепърва ще се тресат всички
слоеве на сръбското общество, но най-
вече представителите на политическа-
та класа в западната ни съседка. Дали
на някой у нас му стиска да направи
една операция “Чисти ръце”? Едва ли!
А защо не се запитаме дали Мирослав
Мишкович не е дал парици и някому у
нас? Защо ли? Ами защото неговата
империя се промъкна в ЕС чрез прива-
тизация и изграждането на търговски
обекти единствено у нас (приватизаци-
ята на веригата “Пикадили” и отваряне-
то на търговския център “Темпо” заедно
с премиера ни Бойко Борисов). Хърва-
тите за нищо на света не пуснаха Миш-
кович на техния пазар, да не говорим
за унгарците и румънците.

език на съвременната инфор-
мация”, подчертал Назарбаев.

В Казахстан, а и сред каза-
хите в републиките на бившия
СССР, се използва казахска
азбука на кирилица. Неин ек-
вивалент на латиница се из-
ползва от казахската диаспо-
ра, в частност в Турция. В Ки-
тай и в някои други страни ка-
захската общност използва
арабска писменост.

ВВВВВ

Депардийо се отказа
от Франция

Знаменитият актьор Жерар
Депардийо се отказа от френ-
ското си гражданство, предаде
ИТАР-ТАСС, позовавайки се на
открито писмо на актьора до
премиера на Франция Жан-Марк
Еро. “Аз не питам за своите
действия, но в крайна сметка
уважавайте ги! Никой от тези,
които напуснаха страната, не
беше така обиден, както аз”,
заяви Депардийо във връзка с
думите на Еро, който нарече
“жалко” решението на актьора
да се премести от Франция в
Белгия заради повишаването на
данъците за богатите в родина-
та си.

Мали е с ново
правителство

Новият премиер на Мали -
Джанго Сисоко, сформира прави-
телство. Ключовите постове са
поверени на хора от близкото
обкръжение на генерал Амаду
Саного, който през март заста-
на начело на държавния преврат,
извършен в страната.

Кораб потъна
в Тихия океан

Колумбийският кораб “Клаудия
Алехандра” е потънал в Тихия
океан близо до нос Марсо, на 475
километра югозападно от столи-
цата Богота. Спасителите са
намерили 8 тела в района на
корабокрушението. Сред тях има
две деца.

Мубарак паднал
в банята

Сваленият от власт египет-
ски президент Хосни Мубарак се
е наранил, след като се е
подхлъзнал в банята. Дикта-
торът излежава доживотна
присъда. Той бе осъден за убий-
ствата по време на протести-
те срещу управлението му, кои-
то доведоха до неговото сваля-
не от власт миналата година.

Снимка БГНЕС
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ешението на България да не
подкрепи на този етап полу-

Зорница
ИЛИЕВА

декларация не е ратифицирана от маке-
донския парламент.

Не е без значение, на фона на търсе-
ната съзнателно от нас подкрепа по
въпроса от ЕС, да се подчертае, че Авст-
рия, Унгария, Великобритания и още 11
държави се обявиха за незабавно започ-
ване на преговори на Македония за при-
съединяване към ЕС и се мотивираха, че
в противен случай страната ще тръгне
назад. Кипър, все още председател на
ЕС, подкрепя тезата за разширяване на
ЕС без спиране, докато Франция и Гер-
мания имат своите проблеми по спасява-
нето на ЕС от кризата и съвсем не им е
до разширяване в този момент, т.е. под-
крепиха нашето виждане за “реални дей-
ствия за засилване на добросъседските
връзки между двете страни”, както се
изрази президентът Плевнелиев.

Наистина ли обаче нашето общество
познава казуса “Македония” и дава ли си
сметка, че този сложен баланс в двуст-
ранните отношения не е нов? Струва си
да припомним някои факти от миналото,
още повече че се чуха и гласове, които
не приветстват позицията на България по
въпроса за определяне на дата за започ-
ване на преговорите на Македония за
членство в ЕС.

Всъщност прословутият език на омра-
зата и антибългарските писания в Маке-
дония стават в малотиражни медии, кои-
то са в повечето случаи частни и идват от
среди, които са обучавани в чужбина и
до голяма степен привнесени именно
отвън. Провокациите са налице, но често
са плитко скроени и едва ли си заслужа-
ва да им се поддаваме с настървение. Не
се разбра дали се отъждествяваме с
Гърция по линия на спора за името, за-
щото “стратегическата концепция за за-
бавяне на евроатлантическата интегра-
ция на Скопие е насочена именно срещу
България, а и срещу геополитическата ос
по коридор 8, където Македония е слабо-
то звено”. Дали целта на част от управля-
ващите в Македония не е страната да
забави своето приобщаване към НАТО и
ЕС, за да успее Сърбия да получи своето
място сред тези съюзи заедно с други
бивши югорепублики и така да станат
част от един интеграционен процес? С
това си решение ще спрем ли провокаци-

ите от страна на Скопие по отношение
на нашата история и кражба на наши
исторически личности, които са поставе-
ни в нови музеи и са им изградени памет-
ници в столицата, каквито ние нямаме
тук? Ако елитът на Македония днес е в
дъното на натрупаното напрежение меж-
ду двете страни, какво трябва да се пра-
ви, за да започнат оздравителни процеси
в тази насока и дали “изваждането на
тояга” е единствената възможност?

Естествено, че не трябва да си “зара-
вяме главата в пясъка” и да се правим, че
не забелязваме съзнателно провокира-
ните предизвикателства от братската
страна, но дали те са позиция на обще-
ството и официалните власти като цяло?
Някои предупреждават, че първосигнал-
ните реакции не служат на националния
ни интерес, а само постигат краткосроч-
ни предизборни цели. Би трябвало да сме
наясно, че македонизмът може да се
подхранва само с антибългаризъм и това
не е от вчера. По времето на социализма,
след 1945 г., не е имало кой знае колко
официални срещи, за да се преодолеят
съществуващите още тогава проблеми, и
то в период, когато хората с българско
самосъзнание (фактически всички до края
на Втората световна война!) на територи-
ята на днешна Македония са били лиша-
вани не само от права, но и от живот
именно в СФРЮ и се е настоявало да се
признае съществуването на македонска
нация, език и македонско малцинство на
наша територия. Допуснати грешки като
натиск за “македонско гражданство” на
хората от днешна Благоевградска област
са наливали масло в огъня на коминтер-
новски решения, които са били в ущърб
на България и националния й интерес.
Дори в годините на прехода не се наме-
риха просветени по въпроса наши
държавници (с малки изключения), които
без комплекси и без съобразяване с т.нар.
стари и нови велики сили да се противо-
поставят на македонизма по начин, който
да позволи отваряне на Македония към
нас. Предпочете се пътят на декларации
без приложение, заплахи за “размахване
на пръст”, високомерно премълчаване на
продължили с години провокации, но в
крайна сметка без осигуряване на дирек-
тен диалог на най-високо държавно ниво
с поставянето на откритите въпроси тол-
кова ясно, че да ги чуят и поръчителите
на провокациите и да са сигурни, че “чер-
вените линии” на България в нейната
външна политика не са за вътрешна упо-
треба и че България е научила най-по-
сле уроците от Балканската и всички
други войни. Фактът, че след това реше-
ние на София да “блокира” на този етап
получаването на дата за преговори за
членство на Македония за ЕС има толко-

ва много въпроси без ясни отговори, го-
вори, че има “лъкатушения”, които слож-
ната дипломатическа игра допуска, но не
осигурява задължително промени в пове-
дението на управляващите в Скопие,
както ние настояваме да се случи в близ-
ко време. Дори и да продължим да игра-
ем твърдо. В същото време не трябва да
се оставя извън вниманието на заинтере-
сованите институции у нас някои събития,
които дават основания за тревога относ-
но бъдещето на Македония. Независимо
че Турция, например, често подчертава,
че стои зад независима и единна Маке-
дония, т.е. не допуска разделянето й, но
това не значи, че няма да подкрепи една
федерация, ако се стигне до такава ситу-
ация. Все пак албанският фактор, подкре-
пян от Анкара най-вече по религиозен
признак, и съществуващите етнически на-
прежения при братската съседка не спи-
рат. Да не говорим за идеите за “Велика
Албания”, които от време на враме се
чуват и в Албания, и в Косово. Когато
станат “хорово”, тогава? Тези проблеми
не могат да бъдат решени с проекти като
“Скопие 2014” и с антибългарско говоре-
не, но могат да предизвикат такива сътре-
сения на Балканите, които нито ние, нито
ЕС сме в състояние да преодолеем без
външна намеса.

А именно външната намеса създаде
понятието “Балкански синдром”. Може би
затова европейското бъдеще на Македо-
ния, както и на другите балкански страни,
не бива да бъде спирано, но намирането
на подходящия тон и начин да се осигури
съответен договор с юридически обвърза-
ни клаузи, за да се преодолее недовери-
ето между страните, е задължително като
една от основните задачи на МВнР на
този етап. В съучастие с обществото, ис-
ториците и експертите. Признаци за смек-
чен тон от официална македонска страна
са налице, остава компетентно да се
реагира. Защото тези, които имат ан-
тибългарски настроения и са поддържа-
ни отвън, няма да променят позициите си.
От нас, от нашия професионализъм и ис-
торически опит зависи  как ще се спра-
вим с казуса “Македония” днес. Като чле-
нове на ЕС имаме своите привилегии, но
и задължението да нямаме проблеми със
съседни държави, докато Македония има
своя проблем с кризата на идентичност-
та. Европейските принципи изискват диа-
лог и това е единственият начин да оста-
вим емоциите настрана и да търсим из-
ход за преодоляване на настоящия “ту-
пик”, защото имаме и по-съществени про-
блеми за решаване - криза, безработица,
коридор 8, свобода на словото и всичко
друго, което ни отличава от стара Евро-
па. За да не бягат децата ни там. Незави-
симо чии граждани са.

Р
чаването на дата за преговори за член-
ство на Македония в ЕС, което се пре-
движда за юни 2013 г., не е изненада.
Втвърдяването на тона на София по отно-
шение на Македония е от месеци, а из-
казвания на правителствено ниво в посо-
ка каква ще бъде нашата позиция на
съвещанието на министрите на външните
работи на страните членки, както и на
заседанието на Европейския съвет мина-
лата седмица не липсваха в медийното
пространство. Публикува се дори социо-
логическо проучване на общественото
мнение на НЦИОМ, от което става ясно,
че 44% от гражданите у нас подкрепят
твърдата линия на правителството пора-
ди “езика на омразата” и “кражбата на
история” от страна на Скопие. В крайна
сметка се реши през март ЕК да предста-
ви нов доклад за постиженията на “ро-
мантичната страница от нашата история”
главно в 3 области като реформи, най-
вече в съдебната система, спора за име-
то и добросъседските отношения, от кое-
то ще зависи дали ще се даде дата за
преговори. Де факто България наложи
“вето” на приемането на дата за започва-
не на преговори с нашата съседка за при-
съединяване към ЕС. В същото време,
както винаги, Фюле, комисар по разши-
рението на ЕС, е оптимист и смята, че все
още има шанс в кратки срокове да се
намери решение и да се получи възмож-
ност Македония да започне преговори за
членство през юни следващата година. В
същата посока са дипломатичните изказ-
вания на македонския министър на
външните работи Поповски, който дни
преди това писа в отговор на нашия
външен министър “помирително” писмо.
По станала вече традиция у нас, дебати-
те започнаха “пост фактум”, т.е. правилно
ли е и доколко това решение и дали ще
има ефект, ще продължим ли да
поддържаме твърдия тон и в унисон ли е
това с нашата външна политика на Бал-
каните и нашия национален интерес.

След като двустранните разговори
през последните години на различни
нива и “медийните престрелки” не дове-
доха до конкретен резултат за решаване
на проблемите между София и Скопие,
сега Младенов обяви, че “българската
подкрепа отново ще е факт, когато влас-
тите в Скопие докажат воля и решимост
да спазват постигнатите договорености”.
Това пък означавало, че той очаква да се
изпълни от македонска страна задължи-
телното условие на България да се под-
пише споразумение за добросъседски
отношения и сътрудничество във вида на
декларацията на премиерите на двете
държави от 1999 г. Между другото тази
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Темата подготвиха
Галина МЛАДЕНОВА
и Кристиела СИМЕОНОВА

От стр. 9

партията и правителството тряб-
ва да се справят.

ПЕС избра Станишев

С 91,3 процента от гласове-
те Сергей Станишев бе избран
за председател на Партията на
европейските социалисти (ПЕС)
на деветия конгрес на органи-
зацията в Брюксел. В гласува-
нето участваха партии от левия
политически спектър в ЕС с
общо 336 гласа. Досега Стани-
шев бе начело на ПЕС с време-
нен статут, след като пое поста
преди 10 месеца от оттеглилия
се по лични причини Поул Ни-
руп Расмусен. Тази есен Сер-
гей Станишев получи подкре-
пата за пълен мандат от две и
половина години като ръково-
дител на ПЕС.

В своето слово пред делега-
тите на форума Станишев очер-
та насоките в бъдещата си ра-
бота, в която акцент ще е
излъчването на единен канди-
дат на европейската левица за
бъдещ председател на Евро-
пейската комисия.

Цел на левите в Европа ще
бъде и спечелването на избо-
рите за Европейски парламент

през 2014 година.

ООН даде
на палестинците

нов статут

Общото събрание на ООН
одобри с голямо мнозинство

резолюция, с която се повиши
статутът на Палестинската ав-
тономна власт от общност в
държава-нечленка. Документът
беше приет със 138 срещу 9
гласа и 41 въздържали се. Три
страни не участваха във вота.
Франция, Русия и Китай гласу-
ваха “за”, докато САЩ гласува-
ха против, а Великобритания се
въздържа. Сред 41-те
въздържали се страни бяха
България, Германия, Австралия,
Босна, Хърватия, Черна гора,
Южна Корея, Румъния, Слове-
ния. Вотът не означава офици-
ално одобряване на създаване-
то на държава Палестина.

Катаклизми

Напоследък все по-често
мислим за края на живота на
Земята през 2012-а. Тези трево-
ги се засилиха заради пореди-
цата от природни бедствия, кои-
то се случиха в много страни. В
сравнение с 2000 година се
наблюдава 20-процентно увели-
чение на броя на природните
бедствия, твърди статистиката.

Нивото на Световния океан
се надига много по-бързо, от-
колкото се предвиждаше пре-

ди, предупредиха учените. Из-
ползвайки последните спътни-
кови данни, например, изследо-
вателите от Потсдамския инсти-
тут за климатични промени от-
крили, че през изминалите 20 г.
нивото на Световния океан се е
вдигало средно с 3,2 милимет-
ра годишно, което е с 60% по-
бързо, отколкото прогнозираха
експертите на ООН.

Най-топлата година

Според данните от докла-
да на Световната метеороло-
гична организация, предста-
вен по време на конференция-
та на ООН за промените в кли-
мата, периодът от януари до
октомври 2012-а е бил девети
в списъка на най-топлите за
цялата история на метеоро-
логичните наблюдения от 1850
година. Както отбеляза орга-
низацията, 2012 г. е започна-
ла със средния по сила фено-
мен Ла Ниня. Този феномен се
характеризира с необичайно
охлаждане на повърхностните
води в централната и източна-
та част на тропическата зона
на Тихия океан. Този процес е
противоположен на Ел Ниньо,
който се свързва със затопля-
нето на океана.

Години, през които се на-
блюдава Ла Ниня, обикновено
са с 0,1-0,15 градуса по-студе-
ни от другите, и 2012-а не е
била изключение. След изчез-
ването на Ла Ниня през април
обаче температурите се ока-
зали стабилно по-високи от ис-
торически средната и пери-
одът от май до октомври се
оказал шести в история по
средна температура.

Освен това рекордно ниска
се оказа минималната терито-
рия на морския лед в Арктика,

припомнят метеоролозите. По-
казателят за 2012 г. от 3,41
милиона квадратни километра
се оказа с 18% по-малък от
предишния антирекорд, регист-
риран през септември 2007 го-
дина.

Трагично време за
журналистите

През 2012 г. при изпълне-
ние на служебните си задълже-
ния загинаха 119 журналисти.
Повечето от тях станаха жертви
на конфликта в Сирия, но не в
резултат на боевете, а от ръце-
те на наемни убийци. Тези фак-
ти направиха годината най-тра-
гична за последните 15 г., пише
в доклада на Международния
институт по печата. Най-неси-
гурната страна през 2012-а е
Сирия, където журналистичес-
ките командировки са завърши-
ли с гибелта на 36 представи-
тели на печата. В Сомалия по
заповед са били убити 16 жур-
налисти, при това убийците не
са били дадени под съд.

Сред другите опасни страни
експертите посочват Мексико,
където през тази година заги-
наха седем журналисти, Пакис-

тан и Филипините, където са
били убити петима репортери.

Човечеството е на
крачка от глада

Вече за шести път през по-
следните 11 години човечеството
консумира повече храна, откол-
кото произвежда, твърдят експер-

тите. Заради лошата реколта през
2012 г. в САЩ, Австралия, Русия и
другите страни износителки на
продоволствие зърнените резер-
ви на човечеството ще намалеят
чувствително. Това може да на-
прави заплахата от глобален глад
напълно реална.

“Ние не произвеждаме тол-
кова, колкото консумираме.

Именно затова резервите от
зърно намаляват. Предлагане-
то на световния продоволствен
пазар е толкова слабо и резер-
вите са на такива ниски нива,
че ако през следващата година
стане някое непредвидено
събитие, вече няма да имаме
пространство за маневриране”,
предупреди главният икономист
на Продоволствената и селско-
стопанска организация на ООН
(ФАО) Абдолреза Абасиан.

А какво ни готви 2013 г.?
Засега е ясно само едно - лек
живот не се предвижда...

ССтраната трябва да про-
дължи реформите и отварянето
си към света, заяви в речта си
на конгреса на Китайската ком-
партия Си Цзинпин. Според
него корупцията и отдалечава-
нето от хората са двете основ-
ни предизвикателства, с които

В края на септември с 91,3% подкрепа Конгресът
на ПЕС избра за свой президент Сергей Станишев.

“Този избор е огромна чест за мен, за моята
партия. Това е много сериозна възможност за

България и важен знак какво представлява
всъщност нашето семейство”, заяви новият лидер

на европейските социалисти под аплодисментите
на водещи политически лидери от цяла Европа

Новото китайско Политбюро

След дълга и изтощителна предизборна кампания
американските граждани отново гласуваха доверие на
демократа Барак Обама, като го върнаха в Белия дом

Преди броени дни в първото си годишно обръщение към
Федералното събрание от началото на новия си мандат

руският президент Владимир Путин обеща да укрепи
икономиката и военната мощ на страната и разкритикува

чуждестранните порицания за състоянието на демокрацията и
опитите за външна намеса във вътрешните работи на Русия

През май социалистът Франсоа
Оланд стана новият президент
на Франция след 17-годишно
отсъствие на социалистите от
Елисейския дворец. Той спечели
срещу Никола Саркози с
резултат 51,62 процента от
гласовете на избирателите

Снимки БГНЕС и ПРЕСФОТО/БТА
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А ето така изглежда нашата Земя, заснета от спътник на НАСА. За пръв път с помощта
на изстрелян м.г. спътник американските астрономи заснеха от космоса планетата ни през

тъмната част на денонощието и представиха изключително ясни изображения. Освен
светлините на градовете, свръхчувствителното оборудване запечата това на корабите,

плаващи нощем по реките, както и факлите на нефтените сонди

Ураганът Санди, който връхлетя Източното крайбрежие на
САЩ, нанесе щети за над 50 млрд. долара и взе десетки
жертви. Повече от 30 хил. къщи в североизточните райони
на САЩ останаха без електричество и отопление. Около
2100 семейства все още живеят по хотели, които се
плащат от Федералната агенция по извънредните ситуации

През март
три деца
и един учител
бяха убити от
неизвестен
нападател, който
откри огън пред
еврейско училище
във френския град
Тулуза. Няколко
дни по-рано
военнослужещ
беше прострелян
фатално на улица
в Тулуза, а в
съседното градче
Монтобан, при
подобно нападение,
бяха убити двама
войници, а трети
бе ранен

На 14 октомври австриецът Феликс Баумгартнер стана първият човек, извършил успешен
скок с парашут от стратосферата. Той постави няколко рекорда - за скок от най-голяма

височина, изкачване на управляван балон и скорост на свободно падане на парашутист. Освен
това преодоля свръхзвуковата бариера без помощта на механични средства

След близо 9-месечен полет на 6 август
самоходната изследователска лаборатория на

НАСА “Кюриосити” кацна на Марс. Целта на
мисията е да определи дали на Червената

планета някога е имало живот

Масовото убийство в училището в Нютаун, щата Кънектикът,
потопи Америка в скръб. Мнозина не могат да приемат ужасната

проява на насилие, отнела живота на 20 деца, всичките на
възраст между 6 и 7 години, и шестима възрастни. Това е

втората най-кръвопролитна стрелба в американската история

През юни Египет избра “мюсюлманския брат” Мохамед Морси за
президент. Безредиците в страната отново се възобновиха, след

като Морси издаде декрет, с който получи абсолютна власт.
Въпреки че по-късно президентът го отмени и насрочи 2 дати за
референдум за новата конституция на Египет, привърженици на

опозицията разположиха палатков лагер на площад “Тахрир” в знак
на протест срещу политиката на президента

Вече 20 месеца продължават кръвопролитията в Сирия.
Според Сирийския център за наблюдение на правата на
човека, който неуморно следи конфликта, 42 000 души,

мнозинството от тях цивилни, са загинали от
началото на конфликта през март 2011 г. Стотици

хиляди сирийци са избягали

До края на зимата
или началото на
пролетта е възможно
учените от ЦЕРН да
могат да потвърдят
откритието на Хигс
бозон, или т.нар.
божествена частица
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К
Кога да очакваме края на

света? От най-древни времена
човечеството упорито се опит-
ва да определи датата на ги-
белта на нашия свят. Често ни
плашат с предсказания за края
на света. Човечеството вече е
преминало през доста от “фи-
налните” дати. И всеки път хо-
рата на Земята със затаен дъх
очакваха неизбежното. Но... от-
ново настъпваше утрото и
слънцето изгряваше.

Ето че сега отново чакаме
поредната дата. Любителите
на катастрофални сценарии от
доста време ни подготвяха, че
2012-а ще бъде годината на
Апокалипсиса и на края на
света.

Предсказанието
на маите

Календарът на маите не
свършва през 2012, както ня-
кои твърдят, и древните хора
никога не са визирали тази
година като края на света,
твърдят учените от НАСА. Но
21.12.2012 определено е по-
вратна дата в календара. “Това
е моментът, в който най-голе-
мият цикъл в календара на
маите - 1 872 000 дни, или 512
537 години - приключва и за-

Край на света ще има,
но край на стария свят

Човечеството
очаква поредната
си „финална” дата

нещо се е случвало преди 25
000 години! “Не трябва да се
страхуваме от това явление,
тъй като за Азербайджан па-
радът на планетите изобщо не
е опасен. Всички страни, на-
миращи се близо до екватора,
вече са си осигурили място в

звуци няма да могат да съще-
ствуват. Тъмнината ще се
съпровожда от космически ис-
кри, илюзорни светлинни свет-
кавици и ще продължи при-
мерно три-четири дни. След
това слънчевата светлина от-
ново ще се появи.

3. През “дните на тъмнина”
трябва да запердите прозор-
ците с нещо тъмно, да не гле-
дате през тях, да не вярвате
на очите и ушите си, да не
излизате на улицата, най-доб-
ре да медитирате, да се моли-
те и да легнете да спите. Ако е
необходимо да излезете от
дома си, не отивайте надалеч,
защото заради липсата на
светлина няма да имате ори-
ентация и няма да виждате
дори собствената си ръка. Не
трябва да се плашите от това.

4. Пълният изход на Земята
от “нулевата зона” се очаква

приблизително на 7 февруари
2013 г. Ще стане частично
възстановяване на електроснаб-
дяването, транспорта. Към края
на март светът ще се възстано-
ви напълно и пак ще летят са-
молети и ще се движат влакове.

5. Държавите на Земята
вече получиха предупрежде-
ния за “нулевата зона” от раз-
лични източници, но няма да
могат или няма да искат да
помогнат на гражданите си.
Системите за гражданска от-
брана и евакуация няма да
сработят заради липсата на
светлина, връзка, електричест-
во, транспорт. Трябва да се
надявате само на себе си.

6. След преминаването на
Земята през Галактическата
нулева зона светогледът и жи-
вотът на хората ще се пречис-
тят и ще станат по-духовни. Хо-
рата ще започнат повече да
мислят за вечните ценности. В
развитите и развиващите се
страни ще процъфтят разнооб-
разни научно-духовни учения,
системи за развитието на здра-

вето и личността.
Това ще бъде най-важният

тласък към прогреса на чове-
чеството за дълги времена”,
заключава монахът.

Версията
„Поздравът на Орион”

Австралийският физик Брад
Картър, обратното, смята, че
по време на “края на света” но-
щите ще се превърнат в дни.
Според неговите сметки изли-
за, че през тази година насе-
лението на Земята ще може в
продължение на две седмици
да наблюдава още едно
слънце на небето. Нощите ще
се превърнат в дни в резултат
на раждането на свръхнова
звезда от Бетелгейзи, която се
намира в съзвездието Орион.

Учените са единодушни, че
з а п а с и т е

от термоядрено гориво на тази
звезда са пред приключване и
тя се намира в стадия на пре-
ход в свръхнова звезда чрез
гигантски взрив. Мнението на
физиците и астрономите оба-
че се разминава по повод сро-
ковете на този взрив.

Има ли опасност за нас?
Според физиците огромен по-
ток от неутрино, който ще се
излъчи от звездата при ек-
сплозията, ще е опасен за
нашите АЕЦ и запасите от яд-
рено оръжие. Той също така
ще е потенциална заплаха за
Слънцето ни. То също може да
се взриви заради излъчването
при взрива на Бетелгейзи.

Други версии

Те са безброй много. Сред
тях е и влизането в Слънчева-
та система на планетата Ниби-
ру. Вече има доста писания за
това как жителите на Нибиру,
анукаки, след като изтощили
енергийните запаси на своята
планета, взели под контрол

земните недра и самите жите-
ли на Земята, като ни отклю-
чили 10 от 12 спирали на ДНК.
А също така създали хибриди,
които са световното правител-
ство на Земята, работещо в
интерес на ануаците.

Ануаците утвърдили власт-
та си, обявявайки златото за
основната ценност на нашата
планета. В това е цялата
същност на контрола им над
нас. Това е тяхна идея, тъй като
и Нибиру, и самите те ще заги-
нат без златото - това е техни-
ят източник на енергия. Както
и още няколко редки елемен-
та. Ето за тях земните жители
трупат златото, а те си го взи-
мат при приближаването на
планетите.

Различните източници оба-
че имат различия за времето
на появяването на Нибиру бли-
зо до Земята и опасността от
сблъсък с нея. Някои смятат, че
при цикъл от 3600 години Ни-
биру е била близо до нас по
време на раждането на Хрис-
тос. Помните ли звездата на
влъхвите в Новия завет? Така
че до среща с нея има още
много време.

Други, обратно, смятат, че
тя е вече някъде съвсем на-
близо.

Какво заслужава в тази те-
ория внимание? Това, че дос-
коро напълно се отхвърляше
съществуването на планети
като Нибиру. Съвсем наскоро
обаче такава “отвързана” пла-
нета откриха телескопите. Ка-
надски и френски учени откри-
ха планета, която те вече на-
рекоха “самотна” и “бездомна”,
тъй като тя не се върти около
звезда, а свободна плава в
космическото пространство.

Другите сценарии за края
на света също са добре изве-
стни. Тук са и евентуална ава-

рия на андронния колайдер,
хиперактивност на Слънце-
то, нахлуване на извънзем-
ни, сблъсък с небесни тела,
квантов скок с промяна на
полюсите, глобална промя-
на на климата, световна
война.

Измислици ли са всичко
това? Или край на света все
пак ще има?

Край на света обезателно
трябва да има - но край на
стария свят. Рано или късно
на всичко старо му идва кра-
ят! А само от нас зависи какъв
ще бъде новият.

Предприемчивите
търговци решиха да
припечелят от “края на
света”. Ако наистина

има “край”, парите едва
ли ще им трябват, но ако
и този път не стане... А
ето какво е включено в
комплектите за посреща-
не на края на света,
които вече се търгуват в
Мексико: кибрит, специа-
лен нож за рязане на
консерви и едновременно
с това за борба със
зомбита, както и шоко-
лад, тефтерче за записва-
не на спомените и за
разпалване на огъня,
бутилка вода от 1 литър,
а също и малка бутилка
анасонов ликьор, който
се произвежда на полу-
остров Ютакан и се смята
за напитка на самите
маи. “Ако краят на света
настъпи през 2012 г., то
по-добре е да го посрещ-
нем подготвени”, призо-
вават производителите
на въпросните комплекти.

(По материали от
чуждия печат)

“ковчега”, успокоява съна-
родниците си експертът.

По време на парада на
планетите, според повече-
то учени, ще настъпят
безслънчеви дни, което ще
доведе до застудяване. Тем-
пературата ще пада на все-
ки три часа, но до края на
пълния цикъл на парада на
планетите земята няма да
успее да замръзне. Темпе-
ратурата ще падне най-мно-
го с 15-20 градуса, което “е
опасно само в местата, на-
миращи се близо до полю-
сите”, твърди азербайджан-
ският експерт.

Версията на
тибетския монах

През това лято много ме-
дии тиражираха пророчество
от името на тайнствения “ора-
кул на Шамбала”, някакъв ти-
бетски лама. Този лама бил
съобщил за възможно скоро
преминаване на Земята през
галактическа “нулева зона”, в
резултат на което:

“1. Есента и зимата 2012/
2013 в Тибет и цялото северно
полукълбо ще са топли. От
21.12.2012 Земята, заедно със
слънчевата система, може би
ще започне да преминава през
галактическа “нулева зона”.
Това е състояние на простран-
ството, където угасват и не мо-
гат да се разпространяват ни-
какви енергии, където във
всички обекти липсват елект-
ромагнитни полета.

2. На практика на цялата
Земя, няколко минути преди 12
часа по обяд на 21.12.2012,
ще настъпи пълна тъмнина и
тишина. Никаква светлина,
електричество, връзки, дори

почва нов цикъл”, казва Антъ-
ни Авени, експерт по маите и
археолог в института “Колгейт”.

По време на разцвета на
империята им маите са изоб-
ретили дългосрочния кален-
дар, който започва с това, ко-
ето те смятат за зора на по-
следния цикъл на съзиданието
- 11 август 3114 г. пр. н. е.
Според календара това е да-
тата нула, която предхожда
тяхната цивилизация, или
13.0.0.0.0. През декември
2012-а тази ера свършва и
сложният цикличен календар
се превърта обратно на датата
нула, започвайки нов огромен
цикъл. “Идеята е, че времето
се обновява, че светът се об-
новява отново и отново - по
същия начин, както ние го пра-
вим след всяка нова година
или всеки понеделник”, комен-
тира Авени.

Версията на
астрофизиците

Азербайджанският експерт
по астрономия д-р на химиче-
ските науки Мехдиев смята, че
21 декември т. г. наистина ще
влезе в историята на човече-
ството като астрономическо яв-
ление - глобален парад на
планетите. “На този ден в една
линия ще се подредят Сатурн,
Венера, Юпитер, Марс, Земя-
та, Меркурий, а също така пла-
нети, намиращи се извън пре-
делите на Слънчевата систе-
ма, планети от съседни звезд-
ни системи. Най-интересното
обаче е не това, невероятното
е правата, на която ще се по-
строят планетите - тя ще до-
стига центъра на Галактиката”,
казва Мехдиев.

За последен път такова
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В Германия набира

скорост кампанията срещу
Националдемократичес-
ката партия (НДП), чиито
привърженици често ги
наричат “наследници на
Хитлер”. С настояването
да се забрани организа-
цията вече излязоха пре-
миерите на всичките 16
региона на страната. Бун-
десратът - втората камара
на германския парламент,
представляваща отделни-
те провинции на федерал-
но ниво, на 14 декември
реши да подаде съдебен
иск срещу Национал-де-
мократическата партия.
Въпреки искането на пре-
миерите засега нищо не
може да се направи - те
самите не могат да се
обърнат към конституци-
онния съд. Сега нещата
са в ръцете на централ-
ните власти. Засега оба-
че инициативата не е
подкрепена от канцлера
Ангела Меркел и колеги-
те й във федералното
правителство, които се
опасяват, че акцията сре-
щу НДП ще се провали.

НДП от своя страна се
обърна миналия месец
към съда за потвърждава-
не на своята легитимност.
“Подадох петиция в кон-
ституционния съд в Карл-
сруе за признаването на
законосъобразността на
партията”, обяви лидерът
на партията Холгер Ап-
фел. Той подчерта, че ако
молбата му бъде отхвър-
лена, той е готов да се
обърне към Европейския
съд по човешките права.

Процедурата за за-
браната на партията
може да продължи дълги
години. Разглеждането на
делото във Федералния
конституционен съд може
да продължи много месе-
ци. За решението за за-
брана на НДП трябва да
гласуват 6 от 8-те члено-
ве на съда.

Формално Национал-
демократическата партия
не е свързана с нацистите
от времето на Хитлер -
идеологията на последни-
те в Германия е строго
забранена. Въпреки това
за никого в страната не е
тайна, че НДП по всякакъв
начин култивира духа на
Третия райх. Много неща
показват това: и прилика-

Хайл, съдии!
В Германия все още се борят да забранят
партията на „наследниците на Хитлер”

Националдемократическата партия на Германия
(НПД) е основана през 1964 година. Смята се
за идеен последовател на Германската Райхс-
партия (ДРП), която престава да съществува
година по-късно, през 1965-а. Още с появата си
НПД прегръща германската националистическа
идеология и принципи. Критиците й виждат в
нея предимно шовинистично-националистическа
и реваншистка формация. От 2004 година
насам НПД е представена в парламента на
провинция Саксония, а от 2006 г. - в Меклен-
бург-Предна Померания, където, въпреки изве-
стни загуби на гласове, биват преизбрани.
Предполага се, че числеността на партията е
близо седем хиляди души. Националдемокра-
тическата партия, която е по-радикална от
сходните партии във Франция, Великобритания
и Холандия, е финансирана с около 1 милион
евро годишно от данъкоплатците.
Подкрепата за НДП сред младежите на
възраст между 18 и 24 години достига
15 процента. Сред лицата на възраст от 25 до
34 години привържениците им са също много -
12 процента. Най-голяма подкрепа за крайно-
десните има сред безработните (15%) и работ-
ниците (9 процента).

Холокоста, който НПД
омаловажава. Партията
нарича германската кон-
ституция диктат, който бил
наложен от западните
сили след 1945 година.

По думите на бившия
ръководител на филиала
на партията в Шлезвиг,
Голщайн Юрген Герг, съ-
партийците му “винаги са
се ориентирали по нацис-
тите, особено при изграж-
дането на структурите на
НДП”. “Някой се възхища-
ва от Хитлер, друг и от
Химлер. Така или иначе
обаче всички те чувстват
връзка с нацистката
държава”, цитира го Лен-
та.ру. Това потвърждава и
бившият високопоставен
функционер на партията
Уве Лутхардт, напуснал
НДП заради неприемане
на идеологията й. В интер-
вю пред “Шпигел” той раз-
каза, че ръководството на
партията смята за своя
цел възраждането на Тре-

тия райх, чиято сигурност
трябва да осигуряват щур-
мовите отряди на СА.

И ако към думите на
Лутхардт, който е обиден
на националистите, може
да се отнесем с известно
съмнение, то сегашният
лидер на партията Хол-
гер Апфел едва ли ще
шикалкави. Най-ярко по-

зицията на НДП характе-
ризират думите на Апфел
за младежката организа-
ция, която той оглавява-
ше до 1999 година: по
данни на Дойче веле по-
литикът открито е призо-
вавал младите партийни
активисти да са по-агре-
сивни, отколкото редови-
те членове, и им е давал
за пример войниците от
вермахта и от СС.

Колкото до агресията -
съдейки по материалите в
печата, всички участници
в партията добре са усво-
или това качество. Според
версията на Лутхардт,
гръбнакът на партията са

хора, които той нарича
неуспели. “Двойкаджии,
изключени от образова-
телните учреждения, ал-
кохолици, които никой не
взима, хулигани”, нарича
бившите си съпартийци
Лутхардт. Политологът Ар-
мин Пфал-Траугбер, цити-
ран от Дойче веле, смята,
че основно към НДП се

ориентират младежи от
бедни семейства.

При това, твърди Лут-
хардт, в партията просто
няма умерено крило. В
платформата, приета през
2010 година, се говори за
необходимостта от създа-
ване на национал-социа-
листическа държава вме-
сто сегашната имигрант-
ска. Процесът на интегра-
ция на чужденците в гер-
манското общество наци-
оналистите наричат гено-
цид. Един от лозунгите на
партията е “Германия за
германците”. Освен това в
програмните си намере-
ния НПД се обявява за

провеждането на нацио-
нален референдум за
връщането на смъртното
наказание в Германия.

Би трябвало битката с
подобни “наследници на
Хитлер” на германското
общество, чиято толерант-
ност към нацизма е равна
на нулата, да е обречена

на успех. Меркел и нейни-
те колеги обаче имат ос-
нования да не бързат да
подкрепят инициативата
за забраната на НДП. Тях-
ната нерешителност се
базира на исторически
прецедент.

През 2001 година фе-
дералното правителство
заедно с горната и долна-
та камера на парламента
(бундесрата и бундестага)
подадоха общ иск в кон-
ституционния съд, настоя-
вайки националистическа-
та партия да бъде обяве-
на извън закона. Тогава
никой не се съмняваше
как ще завърши това дело.

Две години по-късно оба-
че молбата беше отхвър-
лена, след като стана
ясно, че междувременно
много хора от Службата
за защита на конституци-
ята (германското контра-
разузнаване) са били вне-
дрени в партията - смята
се, че около 15 процента
от членския състав на
НПД са именно такива
тайни агенти, т.е. служи-
тели на контраразузнава-
нето. Явно властите не
желаят да се откажат от
своите шпиони в НДП.

Новата спирала в про-
тивопоставянето между
властите и НДП бе прово-

кирана от разкриването
през 2011 г. на неонаци-
стката банда “В национал-
социалистическа нелегал-
ност” (NSU), която е извър-
шила 10 убийства - жерт-
вите са били основно
имигранти. През същата
година заради подозре-
ния за връзки с бандата

бе арестуван един от
ръководителите на НДП
Ралф Волебен, който, как-
то смята следствието, е
подкрепял неонацистите
от Тюрингия. Нещо пове-
че, има съмнения, че NSU
просто е била бойно кри-
ло на НДП.

Сега обаче канцлерът
Ангела Меркел изрази
опасения, че НДП може
да стане по-силна, ако и
този повторен опит за за-
брана се провали. Други
специалисти пък твърдят,
че приемането на реше-
нието за забрана ще до-
веде до засилване на не-
легалните дейности на

партията и би я направи-
ла още по-опасна за об-
ществеността. Коалицион-
ният партньор на Меркел
Ото Фрики от Християн-
ския демократичен съюз
заяви в интервю пред бри-
танския в. “Дейли теле-
граф”, че проектът отново
няма да успее и че борба-
та с партията трябва да се
води по друг начин. Бор-
бата с екстремистите
трябва да се води със сил-
ни аргументи.

Социологически про-
учвания показват, че три
четвърти от германците
подкрепят забраняване-
то на НПД.Масова демонстрация срещу “наследниците на Хитлер”

Неонацизмът в Европа надига глава

Олга НИКОЛОВА

“Днес по улиците, утре - в парламента”,
е лозунгът на членовете на НДП

Първият опит да
се забрани НДП се

оказа неуспешен

Цели на НДП са преди всичко имигрантите

Германците се
надяват, че ще

успеят да спрат
неонацисткия терор

та на партийната симво-
лика със символиката на
НСДАП, и акциите в под-
крепа на войниците от
вермахта, и начинът на
поздрав между членовете
на партията - всичко това
копира нацисткото на-
следство. И последно - за
носталгията за Германия
от времето на фюрера от-
крито говорят както бив-
ши, така и действащи чле-
нове на НДП.

Хора от ръководството
на НПД открито омалова-
жават престъпления на
германците по време на
Втората световна война и
поставят под въпрос нео-
споримата от историците
вина на Германия за вой-
ната. Същото важи и за
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Глобус

Ж

Възрастните вече
имат избор
Край Псков строят
първия в Русия микрорайон
за пенсионери

Животът тук ще струва
15 хиляди рубли месечно
(375 евро - бел. прев.). Со-
циалното градче с обза-
ведени апартаменти и
достъпна среда трябва да
се превърне в красива ал-
тернатива на старческите
домове и интернатите за
инвалиди.

Идеята за микрорайон,
адаптиран за живота на
старци и инвалиди, псков-
ските власти взимат от Гер-
мания - там социални град-
чета строят вече от 30 го-
дини. Затова и проектира-
нето на първия руски ана-
лог поръчват на опитния в
това дело германски архи-
тект Екхард Федерсен.

Получи се съвсем по
европейски. Според разра-
ботения проект върху 30
декара в Борисовичи в по-
крайнините на Псков ще
бъдат построени 20 ниско-
етажни жилищни сгради и
цялата необходима инфра-
структура: библиотека, ка-
фене, фризьорски салон,
аптека, магазин, филиал
на банка и дори малка гра-
динка. Всичко това като се
взимат предвид нуждите
на хората с ограничени
възможности.

- В социалното градче
всичко ще учудва - обеща-
ва началникът на управле-
нието по социална защита
на населението на Псков-
ска област Армен Мнаца-
канян. - И външният вид
(това няма да са сиви сгра-
ди, а красив квартал), и
принципът на устройство-
то. Да вземем например
жилищните норми: никак-
ви 9 кв. м, площта на апар-

Евгения ЦИНКЛЕР Обемът на фи-
нансирането на
проекта „Социал-
но градче” е
150 милиона
рубли, от тях
50 млн. са от
областния бюд-
жет, 100 млн. - от
други източници
на финансиране.

Така ще
изглежда

бъдещият
квартал за

възрастни
хора

тамент за един човек ще е
25 кв. метра. Ние пресмет-
нахме всичко до най-мал-
ките детайли: печките са
електрически, ваните не
са хлъзгави, мебелите са
удобни. Ще има няколко
звънци за повикване: до
леглото, в тоалетната, в
кухнята, за да може пад-
налият човек да повика

помощ, без да се опитва
да стане. Задължително
ще има и интернет. Целта
ни е да се измъкнем от сте-
реотипите на социалното
обслужване на старчески-
те домове.

Градчето в Борисовичи
ще се води като социално
учреждение. Предполага
се, че животът там ще стру-

ва 15 000 рубли месечно
на човек. Както обясняват
чиновниците, нищо необи-
чайно в тази практика
няма - в обикновените ин-
тернати инвалидите и
пенсионерите дават на
съответното учреждение
по 75% от пенсията си.
Предполага се, че в тази
сума ще бъдат включени
уговорените услуги - от
визити на социални работ-
ници до медицинското об-
служване. За пране, купу-
ване на продукти и т. н. ще
се наложи да се доплаща.

Градчето няма да оста-
не празно, убедени са об-
ластните власти. Още сега
в администрацията се
обаждат потенциалните му
жители.

- Искането е само едно
- да могат самостоятелно
да се обслужват - казва
Мнацаканян.

Проектът не трябва да
изглежда като “зона” за
пенсионери и инвалиди,
подчертават властите. На-
пример в една пета от
апартаментите ще живеят
обикновени хора. Чинов-
ниците наричат това

“създаване на интегриран
социум”. По какъв принцип
ще се подбират здравите
млади съседи, засега не е
ясно, но основният крите-
рий, казва Армен Мнаца-
канян, ще е готовността им
да живеят съвместно с дру-
гите жители на микрорай-
она.

Според плановете
първите нови жители в со-
циалното градче, който ще
е за 100 души, трябва да
се появят през 2014 г. Вла-
стите обещават: тук няма
да има уредили се “по вто-

Губернаторът на Псков Андрей Турчак смята, че в
региона трябва да се построят поне 10 социални

градчета, където ще живеят пенсионери и инвалиди

Местните власти не искат да
изоставят пенсионерите и ветераните сами с

техните грижи и проблеми, старците имат
нужда от реална помощ и... добра дума

рия начин”.
Далеч не всички жите-

ли на Псков обаче говорят
с оптимизъм за бъдещото
социално градче.

- Вие някога били ли
сте в старчески дом?
Ужасно е, нали? А знаете
ли защо? Защото крадат и
никой не се грижи да се
спазва редът - казва пен-
сионерката Антонина По-
пова. - Служебно често ми
се налага да посещавам
такива домове. И не вяр-
вам, че в градчето за стар-
ците и инвалидите нещата
ще са по-различни. Там ще
отидат да работят същите

тези хора, а това означа-
ва, че ще продължат да
крадат по същия начин -
може би дори и в по-голе-
ми мащаби. Изходът е
само един: необходим е
много строг контрол.

Властите в Калуга
също разглеждат възмож-
ността за създаване на
алтернатива на старчески-
те домове. Проектът “Се-
лища 55+” представлява
жилищен комплекс за 2
хиляди души със социална
инфраструктура: болница,
клуб, спортен и развлека-

телен център. В това сели-
ще обаче ще могат да жи-
веят само хора, които са
навършили 55 години.

За основа на проекта
е взет опитът на САЩ. Там
подобни селища за пенси-
онери съществуват от ня-
колко десетилетия.

Предполага се, че
пенсионерите ще живеят
в селището с пълен пан-
сион - с храна и медицин-
ско обслужване. Цената
на такъв живот обаче е
доста висока - до 30 хи-
ляди рубли месечно.
Важното е, че старите
хора вече ще имат избор.

Самотата
винаги е

неприятна,
тя обаче

е направо
страшна

на стари
години

А ето така изглежда
жилищен комплекс за

възрастни хора в
САЩ, чийто опит

използват руските
местни власти
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Позиция Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

Н
ие, като партия,
сме поели да
пазим здравето
на хората, ре-
къл Бойко Бо-

рисов пред едно столично
радио. Под пазене здраве-
то на хората премиер-ми-
нистърът разбирал да се
забрани на хората да пу-
шат на обществени места.
Лошо няма, ама това пра-
вителство свикна да ни управлява с декрети, също
като по времето на другаря Ленин. Защото, според
кабинета, именно пушенето, а не финансовото тор-
пилиране на Националната здравноосигурителна
каса заплашва здравето на народа. Веднага след
Бойко Борисов с мръсен жест захвърлили цигарите
още ред министри, областни управители, градски
началници от ГЕРБ и редови такива. Даже това
направили от женската и младежката секция на
същата партия, като оставили другите политически
сили да се червят пред изстрадалия български из-
бирател.

Ха сега, де!!!
Нищо, че от Българския лекарски съюз посочват

много примери от онкологията, коремната хирургия,
урологията, ортопедията и други специалности,
където лечението на тежки заболявания и придру-
жаващите ги усложнения и странични ефекти е
силно затруднено заради недофинансираните кли-
нични пътеки... Да не говорим за общата каша в
здравеопазването и стотиците лекари, които напу-
скат България и дирят препитание в чужбина.

Въобще темата с пушенето доказа още веднъж,
че Бойко Борисов има раздвоение на личността.
Или още по-лошо - управляват ни двама Б.Б. Едини-
ят ходи при ресторантьорите и обещава да има шан-
сове и за пушачите да пият по една ракия, а другият
ходи по радиата и вика: “Никакви такива, моля ви се!
Никакви цигари повече, даже и пури никакви, ето
вижте мене - аз пура вече не кусвам, макар сума
народ да ми предлага!”

И щял да си хвърли оставката. Къде ще я хвърли
и кой от двамата ще я хвърли - това е въпросът,
както е казал Винету на терасата в двореца Елси-
нор. Трябва Цецо Цветанов да я провери тая работа,
зер това касае държавната сигурност, макар и той
да изразил съжаление, че няма как да се следят на
сто процента милиони хора. Щото, представете си,
единият Бойко отива в Брюксел и казва: “Тук се
слуша мойта воля! Ще се говори веке на българ-
ски!”, а другият Бойко се върти в кулоарите на същия
този Брюксел и продава на достъпни цени руско-
български правописен речник. Ще настане криза и
кой ще я оправя тази криза не е ясно при това
раздвоение на личността. Дянков, както видяхме, не
става, той сега стяга втори мандат (тука вече раз-
двоението говори за патологични изменения!). Да
не говорим за Плевнелиев, който пък показва раз-
стройство на личността и все за някакво вето гово-
ри, да ме прощава Господ, щото вето на небето
няма. Въобще ГЕРБ се тресе от проблеми на лич-
ността и как ще се оправя умът ми не стига.

Но, не бойте се, деца!
Всичко, което сега мозъчният тръст на ГЕРБ

мисли, е свързано със следващите избори. Майната
му на следващото поколение, важното е нас да ни
преизберат още веднъж, пък ако стане - още веднъж,
зер родата е голяма... И пак раздвоение! Една вид-
на отвсякъде юристка на Бойковата партия онзи ден
се провикнала като един кърсердарин: “Къде бягате
бе, хайдути?” към членове на опозицията. Видно
женицата се е объркала и е взела някой от опози-
цията за д-р Лъчезар Иванов, който кандидатства за
титлата “доцент” с две чужди публикации. Пак фа-
талната “двойка”. Нещо много взеха да се раздвоя-
ват тези хорица. От форумите препоръчаха “сто то-
яги на голо” като много стара и изключително сери-
озна рецепта за подобно раздвоение.

Изобщо в правителството се хвалят едни други
също като баджанаци. Пък те може и да са “баджа-
наци” под прикритие. Обладават една и съща идея:
кой каквото може да смъкне - това е. Баджанаците
в политиката са много опасно явление. Пък в Бълга-
рия политиката комай е съставена само от баджа-
наци. И икономиката. И съдебната система. Да не
говоря за полицията, която открай си има двама
основни баджанаци - Цецо и Бойко. Борисов още не
е излязъл от фуражката на главен секретар на МВР.
Стане ли случай, той първи взема думата да обясни
какво върши полицията. Е, как какво? Те ги ловят,
ония ги пущат... Ония пък са другите баджанаци...

Въобще живеем си в страната на баджанаците.
Те също са пример за раздвоението на личността.
Както е казал народът: “От баджанаците и мечките
се плашат!” Познайте защо!? Защото виждат един
и същ манталитет разделен на две, ако пък се вгле-
дат внимателно, ще познаят един и същ манталитет
клониран в табиетите на цяла една партия.

И ако има изключения, то те са, за да потвърдят
правилото. Поне по нашенско е така. За чужбина не
знам, не съм ходил. Баджанаците не ме пускат!

Такива работи...

Баджанаците
като раздвоение

на личността

В ПОМОЩ
НА ОБЩЕСТВЕНАТА
ДИСКУСИЯ
ПО ПРЕДМЕТА
НА ПРЕДСТОЯЩИЯ
РЕФЕРЕНДУМ

АЕЦ „БЕЛЕНЕ”.

ПОРАДИ ОБЩЕСТВЕНАТА ВАЖНОСТ ЗА

БЪЛГАРИЯ НА ЯДРЕНАТА ЕНЕРГЕТИКА У НАС,

ПРЕДСТОЯЩИЯ РЕФЕРЕНДУМ И НАСОЧВАНЕТО

МУ КЪМ АЕЦ „БЕЛЕНЕ” ДУМА ПУБЛИКУВА

ОКОЛО 100 ВЪПРОСА И ОТГОВОРА ПО ТЕМАТА.

ПРОДЪЛЖАВАМЕ С ВТОРАТА ПОЛОВИНА

ОТ ТЯХ, ПОДГОТВЕНИ ОТ ЕКСПЕРТИ НА БСП.

1. КАКВО Е
АЕЦ „БЕЛЕНЕ”?

Последователно водената поли-
тика на две правителства в периода
2001-2009 г. създаде необходимата
икономическа и политическа среда
за реализиране на проект за из-
граждане на атомна електроцентра-
ла на площадка “Белене”. Според
договора, сключен между НЕК и
“Атомстройекспорт” (АСЕ) за проек-
тиране, доставка, монтаж и въвеж-
дане в експлоатация, Блок 1 на АЕЦ
“Белене” би трябвало да заработи
през 2013 г., а Блок 2 - през 2014 г.

Тези срокове остават не-
изпълними, след като настоящото
правителство безотговорно, в
продължение на три години прота-
ка вземането на решение за стро-
ителство - до март 2012 г. когато
реши, че АЕЦ “Белене” няма да се
строи.

Факт е, че към средата на 2009
г. проектът “Белене” разполага с
огромна част от необходимите за

2. КАКВИ СА ЕТАПИТЕ
НА РЕАЛИЗАЦИЯ
НА ПРОЕКТА?

АЕЦ “Белене” е проект за изграж-
дане на втора атомна централа в
България. Избрана е площадка на
територията на община Белене, в
близост до р. Дунав. Собственик на
проекта е НЕК ЕАД (Националната
електрическа компания), част от БЕХ
ЕАД (Българския енергиен холдинг).
Площадката е разположена на площ
от 2072 дка и е на 28.5 м над морско-
то равнище.

АЕЦ “Белене” е проектирана с два
енергоблока с обща производствена
мощност от 2120 МВт, с реактори тип
ВВЕР 1000/В466, поколение 3+.

3. КАКВИ СА ПРОГРАМ-
НИТЕ СРОКОВЕ ЗА
РЕАЛИЗИРАНЕ НА ПРО-
ЕКТА? КАКВО ОСТАВА
ДА СЕ РЕАЛИЗИРА?

Изграждането на АЕЦ про-
дължава между 15 и 20 години от
момента на вземане на политиче-
ско решение до включването към
мрежата. В случая с АЕЦ “Белене”
темата е актуална вече 30 години.
Още през 1981 г. с решение на
Министерския съвет е започнало
изграждане на ядрена централа на
площадка Белене. Към 1990 г. ре-
ално са построени 30% от сграда-
та на първи блок и е доставено
около 60% от оборудването. Отно-
во с Решение на Министерския
съвет от февруари 1992 г. се спира
изграждането на централата и
проектът се прекратява, въпреки че
към този момент в него са инвести-
рани над 1 млрд. долара.

През 2002 г. правителството
“Сакскобургготски” възобновява
проекта и той започва отначало.
До 2009 г. по него се работи ак-
тивно и благодарение на после-
дователните усилия на две
български правителства е изведен
на финалната права към крайна-
та му реализация.

След 2009 г. правителството на
Бойко Борисов провежда политика
на протакане:

- Не се реализира партньорство
с немската компания RWE, която
през 2008 г. спечели търга за стра-
тегически инвеститор на проекта
АЕЦ “Белене”. Следват псевдоопи-
ти за намиране на нов стратегиче-
ски инвеститор без никакъв резул-
тат.

- Провалени са преговорите по
инженеринговия договор за изпълне-
ние на проекта с “Атомстройекспорт”
(АСЕ). Правителството получи твърда,

Лозан ТАКЕВ

С
Пиянството на един народ

ред безделниците депутати,
според премиера, сега и ви-
цепремиерът им намери кусур
- били пияни и не можели да

гласуват вече...
Залата поискала отстраняване на
“Брат Пит”, който наскоро напляска
руснаците, че Путин още го боли
гърба и не можа да дойде в Бълга-

рия!? Затова пък шефът му Бойко получи адмирация
от Черно-белия дом - нямали никакви забележки за
мълчанието на Борисов в Щатите и наведената гене-
ралска стойка... много им допадала.
После Дянков се извинил за пиянската реплика...
Да, ама отвън пред парламента останали протести-

ращите “пияни” майки, протестиращите “пияни” пен-
сионери...
Защото пенсиите и заплатите им, “добавките им”
стигат само за по една-две ракии и чаша вино.
За мезе остават само замразените доходи на насе-
лението по време на управлението на Б.Б.
Б.Б. - равно на безработица и бедност, в които пиян-
ството на един народ продължава, но не и с патоса
на Иван Вазов в романа му “Под игото”. Оказва се,
че и “иго” не е имало в България. Какво ли е има-
ло?... Правилно някой предложи да влизаме в щат-
ната таблица на Щатите и да ставаме пореден щат
- република в Щати!? Белким оставим българската
ракия и минем поне на шотландски питиета по аме-
риканския начин на живот.
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крайна цена от АСЕ - 6,3 млрд. евро,
която Борисов арогантно отхвърли с
мотива, че “той повече от 5 млрд. не
дава”. Същевременно за периода от
август 2009 г. до март 2012 г. прави-
телството на ГЕРБ подписа общо 8
допълнителни анекса към споразу-
мението с АСЕ от ноември 2007 г. и
изплати около 400 млн. евро по про-
екта.

През март 2012 г. правителство-
то “Борисов” взе Решение за пре-
кратяване на изграждането на АЕЦ
“Белене”.

реализацията му условия:
 Подписано договорно спора-

зумение за изграждане на два
блока в АЕЦ “Козлодуй” с генерал-
ния доставчик “Атомстройекспорт”;

 Разрешително за строеж, из-
дадено от МРРБ;

 Одобрението на ЕУРАТОМ,
ЕК и Международната агенция за
атомна енергетика;

 Стратегически инвеститор за
49% от собствеността - германска-
та компания RWE;

 Подписано акционерно спо-
разумение със стратегически инве-
ститор;

 Обособено проектно предпри-
ятие в рамките на НЕК;

 Завършен технически проект
на 75%;

 Съгласуван на 95% договор
за генерален доставчик (инжене-
рингов договор за изпълнение)
между НЕК, АСЕ и RWE;

 Поръчано и изготвено оборуд-
ване на 25%, на база договорното
споразумение, подписано с гене-
ралния доставчик;

 Подготвена площадка на
65%.

Паралелно със завършване на
част от по-горе изброените дейности
към този момент е необходимо да се
довърши само: регистриране на
съвместно дружество с RWE; да се
ускори одобрението на техническия
проект; да се договори инфлацион-
ният индекс на инженеринговия до-
говор за изпълнение. Трябваше да
бъде извървяна една малка крачка и
тези дейности можеше да бъдат при-
ключени до края на 2009 г. При
продължаване на проекта първона-
чалните срокове за пускане в експло-
атация можеха да бъдат спазени.
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На фокус

ъзможен ли е друг, по-раз-
личен, по-социален Евро-
пейски съюз? Накъде върви
Европа и как да се осъщест-
ви тази промяна? Колко

Ïîâå÷å èíòåãðàöèÿ,
ïîâå÷å Åâðîïà
Кризата ражда нови съпротивителни движения, но има ли сили, които да ги поведат?

Валентин
ГЕОРГИЕВ

за страната преди кризата. Всички те
обаче са създали дисбаланси и растящ
дефицит по текущата сметка.

И ако в началото на кризата дългът
на Гърция е бил 120% от БВП, то зара-
ди “спасителните” пакети на донорите
той вече е набъбнал на 180% от БВП.
Самият дълг има номинална стойност,
който постоянно се увеличава.

Помощите са
истинска отрова

Това са пари, които не се изливат в
гръцката икономика и държава, а ди-
ректно се пренасочват към чуждите
банки, основно германски и френски,
за рефинансиране. Става пределно
ясно, че истинската цел е дългът да се
използва като Дамоклев меч, като за-
плаха и налагане на политика на при-
тискане на страната, а международни-
те капитали да печелят за сметка на
гръцкия капитал.

Заемането на частен капитал пре-
ди, сега се използва като извинение за
свиването на колана, орязването на
заплати и пенсии и съкращаването на
работа ръка, подчерта Стефания Йор-
гакаку. От няколко години в страната
върви поетапен процес на целенасо-
чено премахване на всички социални
мерки, извоювани в продължение на
десетилетия. Вътрешното търсене е
паднало до нивата от 2003 г., а покупа-
телната сила на най-ниските възнаг-

раждения - до нивата от 70-те години
на миналия век.

В същото време ценовият маратон
продължава, расте инфлацията, а без-
работицата е стигнала нечувани нива
от над 25%, като при младите тя вече
е 51 на сто. Това е довело да отприщ-
ване на емиграционни процеси и мно-
го от младите специалисти бягат в стра-
ни като САЩ, Австралия или в държави
от Азия. От 2008 г. досега разходите за
ток, вода и други комунални услуги са
се вдигнали 3 пъти.

Вече всичко
се приватизира

Специфично за гръцката икономи-
ка обаче е това, че основните иконо-
мически отрасли продължават да се
контролират от гръцки капитали, както
и банките. Затова и тези, които най-
много печелят в кризата, са именно
гръцките капиталисти.

Сред основните цели, залегнали в
програмата на СИРИЗА, е да спре по-
нататъшното обедняване в страната и
да предоговори условията с кредито-
рите по спасителния план. Освен тях в
плана на партията е залегнало връща-
не на старото ниво на минималната
работна заплата, въвеждане на
данъчни облекчения за безработни,
промяна на законодателството така, че
управлението на закрити вече пред-
приятия да бъде поето от работниците,
и регистрация на всички богаташи в
страната, чието богатство ще бъде об-
лагано с прогресивна скала.

Успехът и дълбочината на осъщест-
вяване на този план, подчерта пред-
ставителката на СИРИЗА, ще зависи от
успеха или неуспеха на съпротивител-
ните движения. Йоргакаку припомни за
мощната народна вълна от пролетта,
довела до предсрочните парламентар-
ни избори през юни, на които гръцката
десница получи сериозен удар. Тогава
СИРИЗА регистрира 27%. Тя не се
съгласи на коалиция с традиционните
партии и предприе активни опити за
обединение на лявото пространство.

За разлика от Гърция,

в Унгария левицата
е доста слаба

Според Матиас Беник, председател
на движението АТТАС - Унгария, мла-
дите в неговата родина не вярват на
ЕС и партиите. Те разчитат на движе-
нията за промяна на обществото, но за
разлика от Гърция левицата в Унгария
е доста слаба и тепърва се обединява
за предстоящите през 2014 г. парла-
ментарни избори. Същинската левица,
по думите на Беник, сега дори не е
представена в парламента.

Сред по-масовите и сериозни орга-
низации е коалицията “Заедно 2014”. В
нея влизат партии и движения с раз-
лични политически възгледи, но обе-
динени от общата цел - сваляне на

дясната ФИДЕС. Унгария си има и сво-
ята “Солидарност” - протестна група от
синдикалисти, основно от средите на
полицаите и пожарникарите, както и
мозъчен тръст в лицето на “Патрио-
тизъм и прогрес”.

Прави впечатление

активизацията
на студентите

в Унгария. Недоволството и желанието
им за съпротива расте, като една от
основните за това причини са въведе-
ните такси за следване. Сред по-мал-
ките, но активни групи в обществото,
са Occupy Hungary (“Окупирай Унга-
рия”) и фейсбукарите.

Интересна е тезата на Матиас Бе-
ник, че не съществува такова нещо като
“догонване на по-напредналите държа-
ви от ЕС” и всеки опит за него е обре-
чен. Много хора си мислеха, че с вли-
зането на Унгария в ЕС ще догоним
останалите, но това не се случва. Сред-
ната работна заплата в страната си
остава около 60% от средната в ЕС.
Сериозна грешка е да се смята, че
съчетанието на евтина работна ръка и
чуждестранен капитал ще осъществи
“догонването”.

За разлика от Гърция 80% от банки-
те в Унгария са притежание на чужди
трезори, основно австрийски. Те пред-
лагат нисколихвени кредити, като е
налице голяма разлика между лихвите,
предлагани в швейцарски франкове и
форинти.

Формулата е не “пазар или държа-
ва” а

„и пазар, и държава”

заяви в изказването си проф. Иван Анге-
лов, член-кореспондент на БАН. По ду-
мите му Европа няма бъдеще, ако не се
интегрира. Ако Германия остане сама, тя
също няма шансове да се конкурира на
световната сцена с икономически гиган-
ти като САЩ, Китай, Япония и др. Ако
обаче под “повече Европа” се разбира
продължаващата дясна политика, ако
решенията се вземат от европейските
бюрократи и чиновници, защо въобще
са ни необходими тогава избори.

Проф. Ангелов припомни пред ау-
диторията ситуацията със спестявания-
та на българина, като цитира данни на
БНБ. Картината показва огромното
разслоение в обществото: 75% от всич-
ки влогове са до 1000 лв., като сумар-
но това са малко над 1 млрд. лв. Броят
на тези малки влогове е над 9 млн. На
другия полюс 625 богати българи с
депозити от 1 млн.лв. и нагоре държат
над 1.5 млрд. лв.

Европа продължава да спори за
своята икономическа, социална, финан-
сова и структурна политика, каза по
време на дискусията  д-р Кристиян
Кристен, референт по икономическа
политика на ПГ на немската левица.
По същия начин и процесът на интег-
рация се основава на

противоречиви
подходи

Европейските договори и институ-
ции също не са в пълно съответствие.
Поради това винаги трябва да се търси
баланс на голямото разнообразие от
различни национални интереси и по-
литики. Кризата от 2008 г. оголи доста
от дефектите на европейския проект.
Стана ясно, че процесът на вземане на
решения е до голяма степен недемо-
кратичен, непрозрачен и замъглен, а
силни лобита и групи за натиск винаги
могат да влияят на политическите ре-
шения. В комбинация с контрапродук-
тивните европейски договори и недо-
статъчните институционални фактори
кризата в Европа трудно би могла да
бъде преодоляна рационално, бързо и
ефективно, подчерта Кристиян Кристен.

Участниците се обединиха около
тезата, че бъдещето и оцеляването на
ЕС минава през повече интеграция,
повече солидарност и споделени отго-
ворности.

Матиас Беник (вляво) и Стефания Йоргакаку представиха своите виждания
за новите съпротивителни движения в Унгария и Гърция

Снимка Мариета ТОМОВА

В
дълбока е кризата и докога ще
продължи? Тези и още много въпроси,
свързани с бъдещето на ЕС и ролята
на левите партии и движения, дискути-
раха неотдавна в София техни пред-
ставители от България и други страни
от ЕС по време на международна кон-
ференция, организирана от фондация
“Бузлуджа”. В момента европейските ин-
ституции диктуват политика на социал-
но разграждане, подкопават постиже-
нията на социалната държава и огра-
ничават правата на трудещите се. Го-
лямото предизвикателство пред леви-
цата е да организира съпротива и да
представи възможните алтернативи,
подчертаха участници във форума. Кон-
кретни стъпки могат и трябва да бъдат
предприети, за да се “отърве” европей-
ската политика от лапите на финансо-
вите пазари, така че логиката за пе-
чалба да бъде променена в нова логи-
ка за социална справедливост и устой-
чиво развитие.

Опитът на Гърция

в тази връзка може да е доста успешен
пример за самоорганизация на хората
срещу пагубната политика на иконо-
мии и растящата безработица, стана
ясно от експозето на Стефания Йорга-
каку, научен сътрудник на парламен-
тарната група на партия СИРИЗА в
гръцкия парламент.

Преди кризата Гърция се радваше
на силен растеж, ниска безработица,
страната имаше достъп до много чуж-
ди инвестиции. Според представител-
ката на СИРИЗА именно външните
капитали са печелили най-много от
агресивната си стратегия за въвличане
на Гърция в еврозоната. Навлизането
на чужд капитал, евтини кредити и
повишено търсене - това е характерно
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Най-идиотският въпрос на го-
дината:

- А ти какво смяташ да пра-
виш след края на света?

17
Св. пророк Даниил и св. три отроци

Анания, Азария и Мисаил (600 г. пр. Xр.)
Св. пророк Даниил и св. три отроци Ана-
ния, Азария и Мисаил (600 г. пр. Xр.)

Даниил - четвъртият от “големите”
пророци (Исаия, Иеремия, Иезекиил, Да-
ниил), произхождал от царски род и още
като юноша бил отведен във Вавилон
заедно с другите пленени иудеи. Нада-
рен с прекрасни душевни и телесни ка-
чества, той изучил халдейския език и
мъдрост и заедно с тримата си другари
- Анания, Азария и Мисаил, бил взет на
служба при царския двор. Даниил
изтълкувал на Навуходоносор неговите
забележителни сънища; неведнъж се
удостоил от Бога с видения, в които му
били открити най-важни и забележител-
ни свещени събития. При възкачването
на Дария на престола той бил назначен
за един от тримата управители на импе-
рията и по чудесен начин бил спасен от
лъвовете, в чиято яма бил хвърлен за
своята привързаност към вярата на от-
ците (Дан. 6:10-24). Историята на неговия
живот и на делата му е описана от самия
него в свещената книга с неговото име.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

КОСТА БИКОВ,
сценарист и режисьор
МАРИН РАЙКОВ, посланик
на България във Франция
МИРОСЛАВ ПАШОВ, директор
на театър “Българска армия”
НИКОЛАЙ КОСТАДИНОВ,
народен представител
РУМЕН ВОДЕНИЧАРОВ, политик

Живописното платно
“Бъдник” на пловдивския ху-
дожник Никола Певичаров е
отличено с голямата награда
на тазгодишното, трето изда-
ние на Балканското квадри-
нале “Митове и легенди на
моя народ”. Авторът ще полу-
чи реплика на пластиката “Зо-
граф” на старозагорския пла-

Предколедно светът утихва не само в очакване
на празника, а и за да почете рождения ден на

ГАЛЯ МЛАДЕНОВА
Нейното зорко око е наясно с целия световен
политически хаос, разбира от тънкостите на
дипломатическите игри и никога не изтърва-
ва събитие, което може да промени планета-
та. Журналистът-международник има особен
статут. Той винаги пътува - когато не може
наистина, поне наум, с новините, сензациите
и световния безпорядък. В този смисъл Галя
е основният пътешественик на ДУМА.

Желаем ти много щастие, възторг,
светли емоции и нека винаги в душа-

та ти да е празник.

От екипа на ДУМА

Новата поетич-
на книга на Цветан
Начев ще има пре-
миера днес от 19.30
ч. в зала 1 на Со-
фийския универси-
тет “Св. Климент
Охридски”. Тя е
озаглавена “На-
срещен вятър” и
излиза в пореди-
цата “Съвремен-
на българска по-
езия” на издател-
ство “Захарий Стоянов”. През минала-
та година същото издателство пусна
на книжния пазар стихосбирката му
“Душа под душа”, която се изчерпа за
броени дни. На представянето ще го-
ворят Матей Шопкин и Иван Гранитски.

“Който не познава досегашните сти-
хове на Цветан Начев, пише в предго-
вора на книгата Иля Велчев, ще изпи-
та радостта от откриването. Подобно
на онези търсачи, които откриват ис-
кри под студената, черна и замръзна-
ла земя, на онези щедри очи, които
откриват светлините в мрака без теле-
скоп. А който съзнателно е търсел име-
то му сред купищата книги ще открие
в новата му стихосбирка още емоция,
честност, тъга и страст. Ще открие още
от самоцветанначевия стих.”

НАСРЕЩНИЯТ
ВЯТЪР НА
ЦВЕТАН НАЧЕВ
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Никола Певичаров
впечатли с „Бъдник”
Петър ГЕОРГИЕВ стик Александър Козаров и

догодина ще има правото на
самостоятелна изложба в Гра-
да на липите. Седем са общо
наградите на международна-
та изложба, за пръв път е уч-
реден и приз на областния уп-
равител за дарителство, кой-
то отива при Лаура Димитро-
ва от София, представена с
картината си “Приспивна пе-
сен”. Сред призьорите са Мар-

тина Караиванова за “Трите
орисници”; Павел Бонев за
“Вълшебна нощ”; Стоян Куцев
за “Созополски вампир”; Иван
Савов - “На банята, на сред-
нето” и немският автор Йосиф
Зюбер за “Лоло, леле...”

Общо 477 картини на 260
автори от 12 страни са били
допуснати до журиране, ко-
ментира  кураторът доц. д-р
Марин Добрев. От трите изда-

След успеха на първата из-
ложба пърформънс на Ники Со-
тиров и балет “Арабеск”, съвме-
стно с галерия “Юзина”, за втори
път ще се осъществи проекта
“Разчупването на маските” днес
от 20 ч. Пърформънс-спектакълът
ще подкрепи каузата на УНИ-
ЦЕФ България - “Подари прием-
но семейство на едно дете”. За
да придобие събитието по-ма-
щабна реализация, този път ак-
тьорът Ники Сотиров кани за свои
съмишленици художниците Стани-
слава Стоянова и Деян Вълков, ко-
ито ще предоставят свои картини
в контекста на темата. Спек-
такълът включва танц, изложба,
пърформънс и пантомима. С на-
браните средства галерията ще
дари най-хубавия подарък за Ко-
леда - детство и бъдеще на дете.

ния на квадриналето фондове-
те на старозагорската художе-
ствена галерия са се обогати-
ли с близо 60 работи. Тази го-
дина, въпреки нарочните по-
кани до местните съюзи, няма
представени картини от маке-
донски и сръбски художници,
а гръцките платна закъснели
заради стачка в южната съсед-
ка. Откриването на изложбата
е на 18 декември.

Премиерата на новия албум на Любка
Рондова и ансамбъл “Гоце Делчев”
“Песни от Балканската война” е днес от
19 ч. в концертната зала на Централния
военен клуб, научи ДУМА от Вили Лало-
шева от БНР, продуцент на албума.
Той включва уникални градски песни от
периода на Балканската война. Албумът
е създаден по идея на Любка Рондова и

Ники Сотиров и „Арабеск” разчупват
маските в галерия „Юзина”

Любка Рондова изпълнява
„Песни от Балканската война”
Любка Рондова изпълнява
„Песни от Балканската война”
Любка Рондова изпълнява
„Песни от Балканската война”
Любка Рондова изпълнява
„Песни от Балканската война”
Любка Рондова изпълнява
„Песни от Балканската война”

композитора Никола Ваклинов.
Гласът, който партнира на известната народна
певица, е на Кръстьо Атанасов - един от младите
солисти на състава. В песните става дума за
битките в Тракийската част на България, разказва
Маргарита Недкова, ръководителка на ансамбъл
“Гоце Делчев”. Входът за премиерата на “Песни
от Балканската война” е свободен.

Неговата творба спечели голямата награда на Балканското квадринале
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Спорт

Георги АРГИРОВ

Херман Майер (Ав) и Марк Жирардели (Люкс) откриха ски
сезона в Банско. Легендарните алпийци бяха в курортното град-
че по специална покана на родната федерация. Двамата, както
и най-добрият българин в ските Петър Попангелов, участваха в
демонстративно състезание с гостите на курорта. В състезание-
то на писта “Томба” над Бъндеришка поляна, което се казваше
“Победи Шампионите!”, се включиха и млади надежди на алпий-
ските ски от Банско. Безспорен №1 бе българският национал
при юношите Стоян Върбанов, който бе победител не само между
аматьорите, но и изпревари големите шампиони, като постигна
най-добро време, а и разви най-висока скорост - над 80 км в час.

В играта “Ловци на съкровища” първите 10 от “Победи Шам-
пионите” се бориха за Ауди А1, заровено в снега, а останалите
се задоволиха с 10 кг бански суджук и сушен бански бут, бутил-
ка първокласно вино и уикенд в престижен хотел.

Иначе със синя зона и по-високи цени на картите за скиори-
те изненада тази година концесионерът на пистите в курортния
град. Това предизвика недоволство сред хората, които за първа
година организираха протести на самото откриване.

Ски сезонът бе открит още в Пампорово и Боровец. На Ви-
тоша пък още няма достатъчно сняг.

Херман Майер и Жирардели
откриха ски сезона в Банско

Любителите
на зимните

спортове могат
да карат ски

вече и в курорта
Боровец

лександра Жекова за първи път през този
сезон се качи на почетната стълбичка в
старт на сноубордкрос от Световната купа,
който се проведе в Телърейд, САЩ. Във фи-
налното състезание българката стартира
първа, но малка грешка в последната серия
препятствия й отне скоростта, и така в край-
на сметка тя не можа да се пребори с 2-те
канадки - Доминик Малте и Маел Рикер.
Със силното си представяне обаче Сани по-
каза, че този сезон ще бъде основна конку-
рентка на фаворитките в дисциплината.

Иначе Жекова започна отлично и с ле-

Владимир Зографски завърши на
10-о място в състезанието от Светов-
ната купа по ски скокове на голяма-
та шанца в Енгелберг, Швейцария.
Класирането на българина е второто
най-добро в кариерата му. Върхът до
момента е 8-ото място в Лилехамер
през 2011 г. 19-годишният самоко-
вец събра 255,9 т. след скокове от
130,5 и 128,5 м. След първия скок
той беше 8-ми, но 11-ата му позиция
във втория скок, му отреди 10-о в
крайното подреждане.

Българинът е на 26-о място за
Световната купа след 6 от 28 състе-
зания с 58 т. Андреас Кофлер (Ав)
спечели старта в Енгелберг, запис-
вайки 2-ра победа за сезона. Той
завърши с 272,6 т. след опити от 131,0
и 136,5 м. Камил Щох (Пол) е 2-ри с
272,5 т. (132,5 и 134,0), пред Грегор
Шлийренцауер (Ав) с 268,1 т. (134,0 и
132,0). В класирането за Световната
купа води Зеверин Фройнд (Гер) с 390
т., пред Шлийренцауер с 348 т., Коф-
лер с 316 т. и др.

Снимка BOROVETS�BG.COM

чели световното клубно пър-
венство. Паоло Гереро отбеля-
за единствения гол в 69-ата
минута от финала в Йокохама,
с което донесе втората светов-
на титла за бразилския отбор
след 2000 г. Това е първи тро-
фей за южноамерикански клуб
в турнира от 2006 г., когато Ин-
тернасионал победи Барсело-
на (1:0). В същото време ме-
ниджърът на лондончани Ра-
фаел Бенитес пропусна да
спечели първо отличие с но-
вия си тим.

Англичаните имаха извест-
но предимство в началото на
двубоя и Гари Кейхил получи
добра възможност да открие
резултата, но вратарят на Ко-
ринтианс Касио спаси. 20 мин.
по-късно бразилците отвърна-
ха с бърза атака, при която
Гереро центрира остро успо-
редно на голлинията, където
ударът на Емерсон уцели гре-
дата и излезе в аут.

До края на полувремето
Челси създаде още няколко
добри шанса за гол чрез Фер-
нандо Торес, Виктор Моузес и
Хуан Мата, но Касио, който бе
избран за играч на мача, по-
каза отличен рефлекс. Врата-
рят на Коринтианс продължи с

Играчите на Коринтианс (Браз) се радват със световната клубна купа

ненадаха. Бяхме убедени, че
ще подходят по този начин.
Естествено, никой не си е пра-
вил илюзии, че ще ни е лесно.
Те са сериозен отбор и го по-
казаха на терена. Никога не
трябва да се подценява тим от
Бразилия, независимо от ниво-

Коринтианс №1 в света
Бразилците биха Челси
с 1:0 на финала в Йокохама

отличните си изяви и след по-
чивката, когато Еден Азар ос-
тана сам срещу него и също
не успя да го преодолее.

Бразилците изчакаха своя
шанс и стигнаха до него в 69-
ата мин. При суматоха в нака-
зателното поле на Петер Чех
Гереро беше най-съобразите-
лен и с глава успя да промуши
топката между няколко брани-
тели. До края англичаните
търсеха гола, но играта се изо-
стри и в заключителните мину-
ти Кейхил беше изгонен зара-
ди грубо нарушение срещу
Емерсон. В продължението
Торес все пак се разписа, но
попадението правилно бе от-
менено заради засада. Драма-
тичният финал беше допълнен
от изстрел на Мата в гредата.

Така Коринтианс стигна до
световната титла само с 2 вка-
рани гола, след като на 1/2-
финалите излъга африканския
първенец Ал Ахли също с 1:0.
В малкия финал мексикански-
ят Монтерей победи египтяни-
те с 2:0 и заслужи 3-ото място
в турнира.

С победата Коринтианс
скъси прединната на Европа
по брой титли. Южна Америка
вече е с 25, а Старият конти-
нент е с 26. Иначе битката
датира от 1960 г.

“Знаехме как ще играе
съперникът. Познавахме сил-
ните му страни и те не ни из-

то му. Ние не го направихме.
Имахме надежди, но сега ще
трябва да се приберем у дома
с празни ръце. Не си свърших-
ме работата, провалихме се и
трябва да живеем с това. Сега
се нуждаем от победи във Вис-
шата лига, за да си вдигнем

самочувствието. Сезонът все
още не е провален за нас.
Можем да се борим за титлата
в Англия, в Лига Европа, за
Купата на Лигата и за ФА Къп.
Продължаваме нататък”, каза
капитанът на Челси Франк
Лампард.

Провалът на ЛУКойл
Академик в Европа
започна да дава
отражение. Баскетболи-
стите и треньорите вече
са останали без поло-
вината от заплатите си.
Глобени са с по 50%,
след като тимът срамно
отпадна от групите на

Тед Лигети спечели гиганския слалом по ски в Алта
Бадия, Италия. За световния шампион това е 3-та победа
за сезона в дисциплината, както и 14-и успех в кариерата
му за Световната купа. Лигети записа общо време от
2:37,27 мин. Той бе най-бърз в първия манш с 1:17,10 мин.,
а във 2-ия даде 6-о време от 1:20,17 мин.

Носителят на Световната купа Марсел Хиршер (Ав)
завърши 2-ри в италианския зимен център с изоставане от
2,04 сек. 3-ти на 3,27 сек. е Тома Фанара (Фр). Лидерът в
генералното класиране за Световната купа за сезона Ак-
сел Лунд Свиндал (Нор) се нареди 9-и, но има аванс от
106 т. на върха пред Лигети. Норвежецът е с 614 т., а
американецът с 508 т. 3-ти е Хиршер с 460 т. В подрежда-
нето за малката Световна купа в дисциплината след 4
старта води Лигети с 360 т., пред Хиршер с 320, Манфред
Мьолг (Ит) със 162 и др.

Еврокъп след загуба от
КК Будучност с 55:74.
Президентът на тима
Валентин Златев е
наредил всички да
бъдат санкционирани.
Баскетболистите и
целият треньорски щаб
начело с Марин Доку-
зовски няма да полу-

чат пари преди Коледа
и Нова година.

Чистката в клуба
вече започна, америка-
нецът Мохамед Абукар
е аут. Тази есен той
разочарова, а и бе
заловен да шофира
пиян с 2 промила
алкохол в кръвта.

Следващите освободе-
ни ще са през седми-
цата, като почти сигур-
но си тръгват още от
американците, както и
Томас Масамба (Шв).
Докузовски засега
запазва поста си, но
за него ще решава
Златев.

Иначе ЛУКойл
победи лесно Теси
България (20) с 96:63
(27:13, 26:7, 20:16,
23:27) в среща от IX
кръг на Националната
баскетболна лига.
“Студентите” са начело
в класирането с 8
победи и 1 загуба.

Най-резултатен бе
Веселин Веселинов с
22 т. Павел Маринов
добави 17 т., а Нико-
лай Колев 15 т. и 6
борби. За младежите
Алекс Симеонов се
отличи с 26 т. и 7
борби, а 12 т. вкара
Николай Грозев.

Н
осителят на Копа
Либертадорес Ко-
ринтианс победи с
1:0 европейския пър-
венец Челси и спе-

Снимка БГНЕС

Сани с първи подиум за сезона

А

Зографски 10-и
в Швейцария

ЛИГЕТИ НАЙ-БЪРЗ
В АЛТА БАДИЯ

кота премина квалификациите. Тя финиши-
ра 2-ра на 1/4-финалите, но спечели 1/2-
финалната си серия. Леката грешка на фи-
нала обаче й коства по-ценно отличие. В
генералното класиране в дисциплината
Жекова е 4-та с 920 т. Малте води с пълен
актив от 2000 т., пред Рикар с 1000 т. и
Рафаела Бруто (Ит) с 940 т.

При мъжете титлата беше решена с фо-
тофиниш в полза на Сет Уескот (САЩ), а
гаджето на Жекова Алекс Пулин (Авл) за-
служи среброто. 3-ти завърши Кристофър
Робански (Кан).

Солени глоби в ЛУКойл Академик след резила в ЕвропаСолени глоби в ЛУКойл Академик след резила в ЕвропаСолени глоби в ЛУКойл Академик след резила в ЕвропаСолени глоби в ЛУКойл Академик след резила в ЕвропаСолени глоби в ЛУКойл Академик след резила в Европа

Тина Мазе спечели гигантския слалом от Световната
купа в Куршевел, Франция. 29-годишната словенка
финишира за 2:16,84 мин., с което записа 5-а победа
за сезона и общо 16-а в кариерата си. За нея това
бе 4-ти пореден успех в тази дисциплина. Катрин
Цетел (Ав) се нареди 2-ра на 22 стотни от секундата.
3-та на 40 стотни се класира Теса Уорли (Фр). Носи-
телката на Световната купа Линдзи Вон (САЩ)
загуби баланс и отпадна в I манш. Мазе води убеди-
телно в генералното класиране със 799 т. 2-ра е
Мария Рийш (Гер) с 468 т., пред Цетел с 440 т. и др.
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нес времето ще остане предимно облачно. Ще
има валежи - в западната част на Северна
България и планините от сняг, в останалата
част от страната от дъжд. Максимални темпе-

ратури между минус 1o и 4o, в югозападните и крайни-
те източни райони до 6-7o. Атмосферното налягане ще
бъде по-ниско от средното за месеца и през деня
слабо ще се повиши. В планините ще бъде облачно, а
високите части ще са и в мъгла. В ниските части ще
вали дъжд, над 1200-1300 метра сняг. Ще духа слаб
до уверен вятър от изток-североизток, по най-високите
върхове на Рила и Пирин от северозапад. Максимална
температура на 1200 метра около 3o, на 2000 метра
около минус 2o. Над Черноморието ще бъде облачно с
превалявания от дъжд. Ще духа до умерен север-се-
вероизточен вятър. Максимални температури между 6
и 8o. Температурата на морската вода е 6-7o на север
и 9o на юг. Вълнението на морето - 2-3 бала.
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Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
13.00 ¬ˇ‡ Ë Ó·˘ÂÒÚ‚Ó
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - Ú‚ ÙËÎÏ /211

ÂÔËÁÓ‰/
15.25 ¿Ì„ÂÎË ÔËˇÚÂÎË - ‡ÌËÏ‡ˆË-

ÓÌÂÌ ÙËÎÏ/Ô/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/3097 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ - ÍÛ-

ÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ Û-

·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî
18.45 À˛·Ó‚ Á‡ ÀË‰Ë  ̌ - 13-ÒÂË-

ÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ /¬ÂÎËÍÓ·ËÚ‡-
ÌËˇ, 1979„./

19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ  ̨ - Ú‚ ÙËÎÏ /9 ÂÔ./
22.00 ¬ Í‡‰˙ - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜Ì‡

Û·ËÍ‡
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ Û-

·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 53
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ.94
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌË-

ˆ‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 2
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

18.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 65

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 174, 175

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-

˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 14
00.00 ì»ÁÎ˙ÊË ÏÂî ÒÂË‡Î, Ò.2,

ÂÔ. 22
01.00 ì—Â˘Û „‡‚ËÚ‡ˆËˇÚ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 6
01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î /

Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 94
04.30 ìÃÓ‰ÂÌÓî /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË

ÌÓ‚ËÌË
11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ
13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 BIG BROTHER: ALL STARS

2012 - Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ,
ÙËÌ‡Î Ì‡ ÊË‚Ó

22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.30 ì‘ËÏ‡Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
23.45 ìƒËÌ‡ÒÚËˇÚ‡ Ì‡ “˛‰ÓË-

ÚÂî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3
ÒÂÁÓÌ

00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡

- “Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚
¯ÓÛ /Ô/

02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

03.45 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ /Ô/

 Œ«»–Œ√
ŸÂ ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ
ÊËÁÌÂÌË Ë ÌÂ˘‡-
Ú‡ ˘Â ‚˙‚ˇÚ
‰Ó·Â, ÓÒÓ·ÂÌÓ

‡ÍÓ ÒÚÂ Ó‰ÂÌË ÔÂÁ ˇÌÛ‡Ë.
»ÁÌÂÌ‡‰‡.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

Ë ‰‡ ÒÂ ˜Û‰ËÚÂ ‰‡ÎË ‚‡¯ËˇÚ
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚Ë Í‡Á‚‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î: ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
14.10 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.30 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.30 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √Â-

Ì‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
17.20 —ÂË‡Î: ìΔÂÌÒÍËˇÚ ÎÂ-

Í‡î
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ìŒÚ‡ÊÂÌËÂî
00.25 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ì—‚Ó·Ó‰‡ Ë ÒÔ‡‚Â‰ÎË-

‚ÓÒÚî Ò ¿Ì‰ÂÈ Ã‡Í‡-
Ó‚

01.50 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
02.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
03.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
03.55 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
04.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
05.05 —ÂË‡Î: ìŒÚ‡ÊÂÌËÂî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
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ПО НОВА СПОРТ
22.00 Рединг - Арсенал

ПО ФИЛМ+
21.00 Депортиво -

Валядолид
22.45 Селта - Бетис

ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.15 Айнтрахт Бр - Унион

Хванатите за „черно тото” не уреждали мачове

Арестуваните футболисти за
“черно тото” не уреждали ма-
чове. Играчите на Черноморец
и Нефтохимик залагали на дву-

бои от Европа на нелицензиран бук-
мейкър. Това е основната причина те
да пренощуват в арест в Бургас.
Халфът на “акулите” Даниел Младе-
нов, заяви, че той и съотборниците
му са се почувствали като престъпни-
ци след показното им прибиране. Той
смята, че не са направили нищо тол-
кова лошо.

“Не биваше да ни извеждат по този

начин. Държаха ни 24 часа, а никой не
сме убили. Органите на реда решиха
всичко да бъде по-драматично. Не сме
манипулирали български мачове. Зала-
гали сме на срещи на Челси и Ман-
честър Юнайтед. Ако мога да кажа на
Робин ван Перси да вкара 3 гола, зна-
чи сме манипулирали мачове. Нямам
представа кой ни е въвлякъл, защото
това е най-обикновено залагане. Напри-
мер играят Юнайтед и Съндърланд и
смятам, че Манчестър ще бият и зала-
гам 50 лв. Не мисля, че има нещо неза-
конно. Мислехме, че залагаме в “Спор-

тингбет”, защото коефициентите ги гле-
даме оттам. Може би грешката ни е,
че не сме знаели при кой човек зала-
гаме и какво точно е ставало. Нека си
представят хората как се почувства
семейството ми, майка ми, баща ми,
жена ми. Със сигурност не им е прият-
но. Лошото е, че това стана преди мача
с Локо Сф (1:0) и ни попречи да
продължим напред за Купата на
България, въпреки че победихме”,
каза бившият играч на Левски.

Коментар на стр. 7

Славия пак би
Ботев Пд

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Георги Петков (вляво)
опазва вратата на Славия

“суха” след удар
на Хабиб Бамого (Фр)

от Ботев Пд
Купа на България
1/8-финали

резултати

Ботев Пд - Славия 0:1 (общ резултат
0:4) Попара (33); Нефтохимик - Пирин
ГД 1:1 (1:2) 0:1 Коцев (23), 1:1 Лемперов
(83); Черноморец - Локо Сф 1:0 (2:3)
Боли (12); Черно море - Левски 1:0 (1:4) Колев (69);
ЦСКА - Чавдар Етр 5:0 (7:0) 1:0 Анисе (16), 3:0 Тасио (39
и 50), 4:0 Присо (64), 5:0 Долапчиев (88); Миньор - Бан-
ско 2:1 (3:2) 1:0 Брахими (9), 1:1 Тончев (28), 2:1 Хаджи-
ев (51); Локо Мз - Берое 1:4 (1:8) 0:1 Райнов (13), 0:2
Христов (48), 1:2 Каменов (49), 1:3 Райнов (82), 1:4 Мар-
тинс (89-д); Литекс - Спартак Вн 7:1 (8:1)

Ясни са всички
1/4-финалисти
за Купата
на България

С
лавия пак би Ботев
Пд и се класира за
1/4-финалите за
Купата на Бълга-
рия. Този път “бели-

те” се наложиха с 1:0 насред
“Колежа” и с общ резултат 4:0
намериха място в топ 8 на
турнира. Гола вкара Павле
Попара (33). Сърбинът се раз-
писа с глава след точен пас
на ветерана Здравко Лазаров.
И в този мач тимът на Вили
Вуцов показа, че е съсредото-
чил усилията си за купата,
след като отдавна изгуби шан-
сове да постигне нещо значи-
мо в шампионата. Този турнир
е и единствената им възмож-
ност да се класират за Лига
Европа, както си пожела за
100-годишнината след някол-
ко месеца президентът Вен-
цеслав Стефанов.

Поражението за “канарче-
тата” беше 3-то през есента
пред собствена публика и 5-
о в последните 8 мача. Дву-
боят бе изгледан от трибуни-
те и от новия треньор на Бо-
тев Мъри Стоилов, а тимът бе
воден от легендата Костадин
Видолов.

“Треньорският ми щаб е
готов. Имам и списък с имена,
които искам да привлечем, но
не мога да ги коментирам в
момента. Видях много слабос-
ти в тактическо и физическо
отношение, дори и в настрой-
ката на отбора за мача. За
всичко това ще говорим по
време на зимната подготовка.
Ако имаше положителен ре-
зултат, можеше да се надява-
ме на нещо повече, но след
като Славия първи вкара, вече
беше много трудно”, каза Сто-
илов.

“Не искам Левски и ЦСКА
за следващ съперник. Трябва

да съм луд. Аз не искам. Дово-
лен съм от момчетата. Казах
им преди мача, че започваме
като от 0:0 и резултатът от
София трябва да го забравим.
Трябваше да отбележим гол и
да не допуснем такъв. Имахме
късмет в началото, когато Ге-
орги Петков спаси 2-3 чисти
положения. Контролът след
това беше изцяло наш. Благо-
дарен съм на момчетата”, за-
яви Вуцов.

“Битката приключи още в
София. 3:0 е трудно да се
обърне. На 1000 пъти веднъж
става. Радвам се, че отново
победихме. Неприятно е, че
загубихме от Левски, но сега
е време за почивка. След

Нова година ще видим какво
ще се случва”, каза стражът
Петков.

“Само да нямам контузии,
иначе се чувствам добре. Да
не получа тежка травма, че
на тези години е трудно. Ина-

че ще играя, докато мога.
Няма значение кой ще е след-
ващият ни съперник, трябва да
се опитаме да спечелим купа-
та, защото в първенството ще
ни е трудно”, заяви 36-годиш-
ният Лазаров.

ЛЕВСКИ ЩЕ КУПУВА
НАПАДАТЕЛИ

Левски ще търси само атакуващи футболисти през зи-
мата. Треньорът на “сините” Илиан Илиев иска да засили
конкуренцията, а и да намери заместник на бразилеца
Марсиньо, който дойде като звезда, но разочарова.

Илиев ще пропусне първия пролетен двубой на Левски
срещу Черноморец в Бургас, защото бе изгонен по време
на мача за купата с Черно море (1:0). Реферът Георги
Кабаков показа съблекалнята на варненеца заради обид-
ни реплики. Аут за “акулите” е и Даниел Димов, който
получи червен картон във Варна.

“Набелязали сме няколко футболисти и като ги при-
влечем, разбира се, ще ги обявим. Срещу Черно море
Кабаков отсъди нарушение, каквото нямаше. Това стана
на 10 метра пред мен. Нормално бе да реагирам. Изяс-
нихме ситуацията и след като изпълнихме центъра, аз
поисках да вкарам друг човек в игра. Извиках няколко
пъти “смяна”, смяна”. Точно тогава Кабаков дойде и ме
изгони. Беше изненадващо. Стана мъжка битка и важно-
то бе, че футболистите се предпазиха от контузии. При 4:0
в първия мач за нас бе важно именно това, както и да
продължим, разбира се. При този тежък терен няма какво
повече да се очаква”, каза Илиев.

ЦСКА СЕ РАЗДЕЛЯ
С ШЕСТИМА

ЦСКА ще се раздели с шестима футболисти тази зима.
Със сигурност си тръгва бразилецът Тасио, който има се-
мейни проблеми, и ще разтрогне по взаимно съгласие. Ботев
Пд иска да вземе Сивард Спрокел (Хол) и са отправили
официално запитване за цената му. Останалите, на които
ще се търсят отбори, са Джереми Родригес (Фр), Юнес
Бенжелюн (Фр), Илиас Кирякидис (Гър) и Нджонго Присо
(Кам). Ако не се намерят купувачи за тях, ще им бъде пред-
ложено да разтрогнат.

“Напускам ЦСКА с най-добри чувства и голям респект.
Ръководството ми е изплатило всичко. Това стана преди
няколко дни. Баща ми има проблеми и затова се връщам в
Бразилия. Ще остана там поне 6 месеца, след което, ако
татко е по-добре и ЦСКА ме иска, ще се върна тук”, каза
Тасио. Футболистът беше привлечен през август от Локо
Пд. С фланелката на “армейците” той има общо 15 мача и
6 гола в “А” група и турнира за Купата на България. В почти
всички срещи обаче таранът се появяваше на терена като
резерва. В последния си мач той вкара 2 гола при победата
над Чавдар Етр с 5:0 за купата. Останалите нанизаха Абел
Анисе (16) Присо (64) и 18-годишният Григор Долапчиев
(88), за когото това бе и дебютно попадение.

Славия пак би
Ботев Пд
Славия пак би
Ботев Пд
Славия пак би
Ботев Пд
Славия пак би
Ботев Пд
Славия пак би
Ботев Пд

Стефан Ел Шаарави (вляво) е
изпреварил за топката Мати Нилсен от

Пескара за победата на Милан с 4:1 в
мача от XVII кръг на Серия А. Младокът

оформи резултата в 81-ата мин., а
Антонио Ночерино (1) откри. Елвис
Абрускато (52) и Джонатас (78) се

разписаха в собствената си врата, а
Кристиан Терлици (57) вкара почетно за
слабака. Милан е 7-и в класирането с 27

т., а лидер е Ювентус с 41 т. 2-ри е
Интер с 34 т., пред Наполи с 33 т.,

който обаче снощи игра с Болоня

Пирин ГД е сред
осемте най-добри

Пирин ГД се класира за 1/4-фина-
лите за Купата на България, след
като отстрани Нефтохимик с 2:1
от 2-та мача. В реванша второди-
визионният тим се добра до хикс,
но само толкова. Драги Коцев (23)
изведе гостите, а Румен Николов
(83) оформи резултата.

Локо Сф с лагер
в Анталия

Локо Сф ще проведе 2-ия си
зимен лагер в Анталия. Собстве-
никът Николай Гигов е подсигурил
парите за подготовката. Все още
не е ясна датата на заминаване,
както и тази за първия лагер в
Сандански. Треньорът Емил Велев-
Кокала пусна отбора във ваканция.

Етър освободи
16-и играч

Костадин Гаджалов е 16-ият
футболист, който бе изгонен от
Етър. В момента не е ясно с какъв
състав “виолетовите” ще започ-
нат подготовка. Във Велико
Търново има останали само ня-
колко чужденци и юношите. Пре-
ди Гаджалов от ст. “Ивайло” си
тръгнаха Тихомир Трифонов, Цве-
томир Цанков, Атанас Атанасов,
Диян Димов, Мартин Станкев,
Радослав Анев, Милчо Макенджи-
ев, Венцислав Димитров, Радослав
Рашков, бразилците Ели Маркес,
Бето, Луис Едуардо и Нери, както
и още 2-ма чужденци - Яшар Такак
и Грегори Жандре.

Снимка БГНЕС
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Д
Стр. 23

Хванатите
за „черно тото”
не уреждали
мачове

1. БЛАГОЕВГРАД 2700 ул. “Шишман” №2; п.к. 412, Общ. съвет на БСП ВАЛЕНТИНА РАНГЕЛОВА 073/833310

2. БУРГАС - ГРАД 8000 ул. “Фердинандова” №60, Общ. съвет на БСП ИРИНА НИКОЛЧЕВА 056/844315/16

3. ВАРНА 9000 ул. “Братя Миладинови” №102, Обл. съвет на БСП МИЛКА КУЗМАНОВА 0889748016

4. ВЕЛИКО ТЪРНОВО 5000 ул. ”Хр. Ботев” №2ет.3 ст. 305, Общ. съвет на БСП РУМЯНА ДЕНЧЕВА 0884300741 - сл.

5. ВИДИН 3700 ул. ”Градинска” №7, Общ. съвет на БСП АНАТОЛИЙ КРЪСТЕВ 094/606499, 0887328253

6. ВРАЦА 3000ул. ”Мито Цветков” №2, Обл.съвет на БСП ХРИСТИНА АЛЕКСАНДРОВА 0892443069

7. ГАБРОВО 5300 ул. ”Чардафон” №19, Общ.съвет на БСП ЕМИЛИЯ ДЖЕНКОВА 066/807747, 0896640130

8. ДОБРИЧ 9300 ул. ”България” № 11, Общ. съвет на БСП ДОНКА КЮПРИБАШИЕВА 058/605456, 0889158356

9. КЪРДЖАЛИ 6600 ул. ”Екзарх Йосиф”, бл.”Момина сълза”, Общ.съвет на БСП ТЕОДОРА КАРАКОСТОВА 0361/62268, 0897939160

10. КЮСТЕНДИЛ 2500 ул. ”Патриарх Евтимий” №3, Общ.съвет на БСП НИКОЛАЙ ЧАВДАРОВ 078/550911, 0887386109

11. ЛОВЕЧ 5500 ул. ”Търговска” №65, Обл. съвет на БСП СТОЯНКА МАРИНОВА 068/603955, 068/603957, 0884300530

12. МОНТАНА 3400 ул. “Арх.Младен Кръстев” №1, п.к. 205 Общ. съвет на БСП НЕЛСОН ПЕТКОВ 096/306635, 0877807473

13. ПАЗАРДЖИК 4400 ул. ”Втори януари” № 8, Общ. съвет на БСП ЕЛЕНА НЕШЕВА 034/445840-факс, 0894228873

14. ПЕРНИК 2300 п.к.412; ул. ”Радомир”№1, Общ. съвет на БСП ДОРОТЕЯ ВАСИЛЕВА 076/604636, 0878892000

15. ПЛЕВЕН 5800 пл. ”Възраждане”№1; ет.3; ст. 334, Обл. съвет на БСП ДАМЯНА  ХРИСТОВА 064/800090тел. и факс: 0889274345

16. ПЛОВДИВ 4000 ул. ”Кръстьо Пастухов” №18, Обл. съвет на БСП ИВАНКА ПЕТКОВА 0884245113, 032/622239

17. РАЗГРАД 7200ул. ”Хр.Балкански” №3 п.к. 302, Общ. съвет на БСП ЦЕКО КОСТАДИНОВ 084/660278, 0899854450

18. РУСЕ 7000 ул. ”Църковна Независимост” №18 ет.9, Общ. съвет на БСП МАРИЯ РАЧЕВА 082/825086, 082/825083, 0894443623

19. СИЛИСТРА 7500 ул. ”Любен Каравелов” №1, Общ. съвет на БСП РУМЯНА ТРЪНЧЕВА 0888609484, 086/822362

20. СОФИЯ ГРАД 1111 ул. ”Леге” №10, Гр.съвет на БСП ТАНЯ ТОДОРОВА 02/9872086, 0898571924

21. СОФИЯ ОБЛ. ул. “Позитано” №20 стая 507, Обл. съвет на БСП ВАЛЕНТИНА  ТРАЙКОВА 02/8107327, 0884501127

22. СЛИВЕН 8800 ул. ”Димитър Добрович” №1, Общ.съвет на БСП РАЛИЦА ПАШОВА 044/625049, 0883439200

23. СМОЛЯН 4700 бул. ”България” №69, Общ. съвет на БСП ЕФИМИЯ ТУНЕВА 0301/63565/тел. и факс0884748152

24. СТАРА ЗАГОРА 6000 ул. “Цар Иван Шишман” №83, Общ. съвет на БСП МИРОСЛАВ ГЕОРГИЕВ 042/629164, 0899351997

25. ТЪРГОВИЩЕ 7700 ул. ”Св.св. Кирил и Методий” №3, п.к 34, Общ.съвет на БСП СВЕТЛА СТЕФАНОВА 0601/65195

26. ХАСКОВО Бизнесцентър стая 214 и стая 218, ул. ”Стефан Караджа” №23, ет.2Общ. съвет на БСП ЮЛИЯ ТОНЧЕВА 038/624460, 0899066156, 038/664414-факс

27. ШУМЕН 9700 ул. ”Цар Иван Александър №108, п.к 50, Общ.съвет на БСП СТЕФКА МАВРОДИНОВА 0882885701, 054/876902

28. ЯМБОЛ 8600 ул. ”Цар Александър” №7, Общ. съвет на БСП МАРИЯ СТОЙЧЕВА 046/663310, 0882291271

ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ СКОКОВЕ

16.30 СК в Енгелберг
ПО ЕВРОСПОРТ 2

СКИ БЯГАНЕ
16.15 СК в Кенмор

(30 км мъже)

гледайте

Шиън №1 в „Арена Армеец”

Джош Шиън с Хонда спе-
чели второто българско
издание на уникалното
мотоциклетно шоу “Нощта
на скоковете”. След неве-
роятните си изпълнения
пред пълните трибуни в
зала “Арена Армеец”
австралиецът събра 406 т.,
с които триумфира. 2-ри
остана Реми Бизоар с 403
т., пред Либор Подмол
(Чех) с 401 т. Французинът
обаче е най-големият
победител от надпреварата.
След като конкурентите не
успяха да го засенчат в
скоковете през годината,
той спечели своята 3-та
титла от шампионата по
мотокрос в дисциплината
свободен стил. Другата
допълнителна атракция - за
най-висок скок, беше
спечелена от Майкел
Мелеро (Исп). Той преодо-
ля летвата на височина
10,2 м, докато основният
му опонент Масимо Биан-
кончини (Ит) направи 2
неуспешни опита.

Реми Бизоар (Фр) със световната титла за трети път За разлика от миналата
година, когато имаше цяла
делегация с представители на
държавната власт, очаквано
сега на церемониите не
присъстваха такива заради
разрива в отношенията им с
българската федерация по мо-
тоциклетизъм (БФМ). Той
настъпи след първото издание
на шоуто миналата година,
когато зрителите в залата бур-
но освиркаха премиера Бойко
Борисов и не след дълго пра-
вителството драстично ограни-
чи финансовата подкрепа към
организацията, която отива
към фалит.

Едно от най-важните съби-
тия за вечерта се състоя меж-
ду 2-те награждавания за рунд
и сезон, а в него България
беше провъзгласена за поре-
ден път за организатор №1 в
световен мащаб.

“Удовлетворени сме, че
България отново №1. Това се
дължи само на Богдан Нико-
лов (председател на БФМ),
който заложи цялото си иму-
щество, за да платим таксата
за домакинство”, припомни
председателят на организаци-
онния комитет за Гран при на
България Румен Петков. Про-
мотърът на шампионата Мар-
ко Мантли похвали организа-
торите и съобщи, че София ще
бъде домакин на финалното
състезание и догодина.

От чеха Петер
Пилат също се

очакваше добро
представяне, но

той завърши 10-и

Снимка WWW.NIGHTOFTHEJUMPS.COM


